
PROTOKOL NR XXI/2008 PROJEKT 
z sesji Rady Miejskiej w Wl(gorzynie 

odbytej 03 Iipca 2008 roku, w saIi konferencyjnej Urzedu Miejskiego 
w W egorzynie 

Posiedzenie rozpoczelo sie 0 godz. 16°0 a zakoriczylo 0 godz. 1915 

Adl 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - otwieram XXI sesje Rady Miejskiej w W,gorzynie. Witam 
wszystkich przybylych, Pania Burmistrz, pracownikow Urzedu, soltysow, mieszkancow 

wszystkich przedstawicieli prasy. Mam od razu na wstepie taka prosbe 0 wylaczenie lub 

wyciszenie telefon6w kom6rkowych. Na podstawie listy obecnosci stwierdzam quolUm. 
Przedstawienie porzadku sesji bardzo prosz", Pani Burmistrz. (Lista obecnoscl radnych 
stanowi zaf'!cznik nr 1, lista obecnosci sottysox« stanowi zetecznik nr 2, lista obccnosci 

gosci stanowi zaf'!cznik nr 3 do niniejszego protokoiu} 

Pani Butmistrz - \'V'ysoka Rado do przedstawianego porzadku posiedzenia chcialam zglosic 
dodatkowe sprawy mianowicie poprawiony druk nr 1 dotyczacy studium .. radni poprawiony druk 
nr 1 otrzymali, uchwale na druku 5 a zmiany budzetu Gminy W",gorzyno, nastepnie uchwale na 

druku nr 5 b w sprawie pozytywnej opinii na zamierzenie inwestycyjne przebudowa drogi 
gminnej w Sielsku i druk nr 11 w sprawie przyjecia zmian statutu Celowego Zwiazku Gmin R - 

X,'CI 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - czy ktos z Paristwa rna jakies uwagi w sprawie porzadku 
obrad? Bardzo prosz", radny Mazuro 

Przewodniczacy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - jako Przewodniczacy 
wsp6lnych Komisji projekty uchwaly na dlUku nr 8 i na diuku nr 9 dotyczyly zmiany statutu 
solectw .. Komisje projekty uchwal zaopiniowaly negatywnie wnosz", 0 wykrdlenie z porzlldku 
obrad 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - czy S'l jakid wnioski lub uwagi do porzlldku? Nie widz", w 

zwi'lzku z tym, kto jest za wprowadzeniem poprawionego diUku nr 1? Kto jest za prosz", a 

podniesienie r",ki 

Na ogaIn,! liczb", obecnych na Sali obrad 12 radnych, gfosowafo: 
Za-8 
Przeciw-O 
Wstrzymalo si\! - 4 

Wniosek zostal przyjl<W 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - kto jest za wprowadzeniem do porz'ldku obrad druku nr 5 

a? kto jest za prosz", 0 podniesienie r",ki 
Na ogaIn,! liczb", obecnych na Sali obrad 12 radnych, gfosowafo: 
Za-12 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si\! - 0 

Wniosek zostal przyjl<ty jednoglosnie 
Przewodniczllca Rady Miejskiej - kto jest zaprowadzeniem dtuku nr 5 b?" kto jest za prosz", 0 

podniesiecie r",ki 
. 
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Na ogolne liczbe obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za-6 
Przeciw - 0 

Wstrzymalo si« - 5 

Wniosek nie zostal przyj .. ty 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - kto jest zaprowadzeniem druku ill 11? Kto jest za pmsz  0 

podniesienie reki 
Na ogolne Iiczbe obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za -12 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo sie - 0 

Wniosek zostal przyj .. ty jednoglosnie 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - kto jest za wykresleniern z porzadku obrad druku ill 8? Kto 
jest za prosz  a podniesienie reki 

Na ogolne liczbe obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za -10 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si« - 2 

Wniosek zostal przyj .. ty 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - kto jest za wykresleniem z porzadku obrad druku ill 9? Kto 
jest za pmsz  a podniesienie reki 
Na ogolnq liczbe obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za -11 
Przeciw-O 
Wstrzymalo sie -1 
Wniosek zostal przyj .. ty 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - mamy porzadek obrad jest nastepujacy w punkcie 5 w 

podpunkcie a wprowadzono poprawiony druk ill 1 w podpunkcie f po druku 5 dochodzi druk 5 

a, druk ill 8 i 9 zostal wykreSlony z porzadku obrad i dochodzi podpunkt z drukiem ill 11. Kto 
jest za przyjeciem takie porzadku? Kto jest za prosz  a podniesienie reki 
Na og6ln'lliczbf{' obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za -12 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo sic - 0 

Porz'ldek zostal przyj .. ty jednoglosnie 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - przyjecie protokolu z poprzedniego posiedzcnia czy ktos 
ma jakies uwagi do protokolu z sesji, ktora odbyla sie w maju? Nie widze kto jest za przyjeciem z 

poprzedniego posiedzenia Rady l'vIiejskiej w W\'gorzynie? Kto jest za prosz\, a podniesienie r\,ki 
Na og6ln'lliczbf{' obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za -10 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si« - 2 

Porz'ldek zostal przyj .. ty 
Ad2 
Przewodnicz ca Rady Miejskiej - przechodzimy do punktu 2 obrad interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. Bardzo prosz  
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Radny Kalicitiski - ja mam interpelacje do Pani Burmistrz w sprawie ul. Kolejowej.. na 

wysokoSci przy bloku wczesniej te drzewa rosly tam bylo odlane betonem ten beton jest 

strzaskany i to wyglada tak jakby tam bylo gruzowisko w tej chwili. Te pnie sa dose wysokie i tego 

recznie raczej nie da rady zrobic zeby to maszyna jakas, zeby to zlikwidowac, nast pna 

interpelacja to dotyczy kladki laczacej Runowo Pomorskie droga przez las. Tam jest kladka juz 

ad lat jeszcze od dziecka pamietarn byla i byla zrobiona nastepnie betonowa z balustradami po 
bokach. W tej chwili balustrad od dluzszego czasu jest polozona zupelnie i byly przypadki, zc 

ludzie tracili rownowage i sie przewraeali. Nie wiem ezy ta kladka nalezy do nas i jeszcze trzecia 

mam taka spraw  w Runowie na wsi istnieje taki zespcl ludowy Kresowianki te Panie chetnie 

wystepuja i ostatnio rozrnawialem z nimi a one mowia a one mowia w ten sposob a komu my 
jestesmy potrzebne. Czyli one sa chetne spiewac, ale nikt sie nimi nie interesuje, nie zajmuje i jesli 

bylo by mozna to moze zorganizowae z nimi jakid spotkanie i tak wysluchae ich potrzeb. Tak z 

gtubsza one powiedzia!y, ze wyst puj'b ale w swoich strojach, kazdy si  ubiera jak tam pasuj , 
czyli nie jednakowo. Koszt nie byl by wieli a jezeli to upadnie to te Panie s,\ juz tak w rozsypce w 

tej chwili. Chq dalej to ei'lgll'\e dostan'\ swiez'l krew, bo tam jedna Pani m!odsza si  do nich 

zglosila nie b d  mowil, kto bo ladnie spiewa 

Radny Wilk - przeeiez im sloma z butow wystaje 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - kto z Paris twa radnych jeszcze? Bardzo prosz  

Radna Kamitiska - mam taka intelpelaej , kiedy mieszkaricy Polchowa b d,\ mogli wejse do 
swietlicy, bo otwareie uroezyste bylo naglosnione. Natomiast do dnia dzisiejszego akurat s,\ 

wakacje a dzieci wejse nie mog'\. Mialo bye to zalatwione zaraz okazuje si , ze tnva do dzisiaj i 

pomimo, ze mamy swietlic  pi kn,\ korzystae z niej nie mozemy. Kiedy te formalnosci zostan,\ 
zalatwione? Nast pna sprawa prosz  mi powiedziee, co z boiskiem w Runowie Pomorskim, 
dlatego, ze wakacje s'\ a dzieci nie maj,\ gdzie grae. Call' czas mowilismy, ze pieni,\zki s,\ ma bye to 
robione a do tej pory nic nie jest robione. Wi c bardzo prosz  0 jakis konkretny termin. 

Radna Kwiatkowska - ja cheialam si  spytae, kto jest odpowiedzialny za przygotowanie plaz 
nad jeziorami i czy S'b czy b d,\ zatrudnieni ratownicy? i kiedy b d,\ usuni te topole na drodze 

Cieszyno - Trzebawie dokladnie nie pami,tam to juz rok temu byla decyzja, ze b d,\ usuni,te a 

do tej chwili jeszcze one stoj'\ 

Radny Wilk - mam takie zapytanie bloki kolejowe w Runowie czy kolej uregulowala te ziemie 

czy to dalej nalezy do kolei czy pod gmin . Bo ludzie po prostu nie wiedz'\ 

Radny Kolodytiski - ja mam trzy intelpelaej , pierwsza interpelacja to prosilby a przedstawienie 
na pismie SP01U, ktory jest pomi,dzy Panem Grzegorzem Rzepk'\, Panem Markiem Bukato a 

Urz dem Gminy. W dalszym przybliZeniu chodzi tu 0 drog  pomi,dzy dzialkami. Spor ismieje 
od jakiegos czasu i bardzo bym prosil 0 pisemne przedstawienie mi jak to z tej strony wygl'\da. 
Druga sprawa prosilbym 0 zabezpieczenie siatki na Osiedlu, siatki, ktora ma chronic parking 
pomi dzy boiskiem pilkarskim a parkingiem. Ta siatka jest dziurawa dzieci, ktore graj,\ tam w 

pilk, ta pilka przelatuje poprzez te dziuty i obija samochody i trzecie, na jakim etapie jest budowa 
remizy strazackiej w W gorzynie. Juz dochodz,\ runie informacj , ze chee Pani zrezygnowae z tej 
inwestycji, jesli mozna tez bym cheial odpowiedz na to zapytanie 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - ja rowniez cheialabym pOlusZye kilka spraw wiasnie runie 
kolega wyprzedzil, bo mialam t:, kie pytanie rozbudowa remizy OSP W gorzyno czy s'\ te 

podklady studium daje jakis wniosek na srodki, bo na te rzeczy byly zabezpieczone pieni'\zki s,\ 
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zabezpieczone w budzecie na obecny rok a jesli nie sa wykonane to wnioskuje, aby projekt i 

kosztorys zostal wykonany do korica pazdziernika 2008, kolejna sprawa to pytanie, kiedy zostanie 

ogloszony przetarg na wykonanie drogi do remizy w Zwierzynku. Kolejna rzecz to Pani 

Burmistrz wypowiada sie w internecie 0 utrzymaniu boiska na Osiedlu 40-1ecia i bardzo dobrze, 
bo Gmina powinna dbac 0 rzeczy sluzace naszym rnieszkaricom i dlatego pytam wlasnie, kto w 

Urzedzie wlasnie zajmuje sie stadionem szkolnym w W gorzynie pod wzgledem 
odpowiedzialnosci za utrzymanie czystosci, koszenie podlewanie i walowanie trawy. Mam 
rowniez dwie interpelacje (odczytanie interpelacji) 

Radny powiatowy p. Drozdowski - mam jedno pytanie do Pani Burmistrz dwa miesiace temu 
prosilem 0 inforrnacje na pismie odnosnie, jakosci wodny pitnej z ujec na terenie Gminy 
W  gorzyno do tej POlY tej informacji nie otrzymalem bardzo bym prosil na pismie 0 dostarczenie 

Ad3 
Przewodniczqca Rady Miejskiej - uwazam, ze punkt zostal wyczerpany, przechodzimy do 
kolejnego wnioski i zapytania soltysow, Prosze bardzo Paristwa soltys ow. 

Soltys Slominski - ja odnosnie drogi Sielsko tam takie dziury sa, ze mozna kolo urwac Radny 
Szymko wie, tak w Sielsku na kolonii 

Soltys Wierzchowska - ja bym prosila 0 wyrmane siatki na boisku, bo jest po ptostu 
podzinrawiona cala i zeby cos tam zrobic 

Soltys Dynarski - mam pytanie do Pani Burmistrz, na jakim etapie jest remont mostu na drodze 
gminnej w Zwierzynku jest w gorszym stanie .. wpadnie w t'l dziur  i b dzie tragedia 

Soltys Wojnarowski - Wysoka Rado Pani Bmmistrz ludzie w Polchowie, mieszkancy nie maj'l 
od trzech miesi cy wody i kiedy tam b d" mieli t'l wod  teruz stan mieszkania nie jest 
uregulowany i nie wiadomo w tym czasie cieplo jest i mieszkac bez wody 

Soltys Sobczyk - na pocz'ltek chcialem podzi kowac w sprawie oswietlenia batdzo dobrze teraz 

na wsi si  swiecie prawidlowo astronomiczny czas dzi kuj . Prosz  0 tak" tzecz na drodze 
Winniki - Cieszyno w dalszym ci'lgu nic si  nie robi jest tam juz taka pot zna dziuta. Natomiast 
przez wieS powiatowka zrobila bardzo ladnie. Ptosilbym zeby przedzwonic do NadzolU, aby 
zainteresowal si  nielUchomosci'l ill 25 fajnie 95% zostalo zrobione do 30 maja tego roku byla 
umowa, ale zostalo takie, 5% ale te 5% gorzej w tej chwili wygl'lda jak bylo taki ksi zycowy 
krajobraz to nie duzo, ale Nadzor powinien to sprawdzic a min'll miesi'lc czasu a nic nie zrobil w 

tej sprawie dzi kuj  bardzo 

Soltys Korcz - mam dwa pytania pienvsze czy wyjasnilo sprawa z Wodoci'lgami, jezeli chodzi 0 

1<lielno i dmga sprawa w czyjej gestii bylo by spi trzenie wody na jeziorze w },lielnie a to, dlatego, 
ze gdzies za 10, 15 moze 20 lat nie b dzie tego jeziora, bo poziom wody drastycznie spada tam 
brzeg jest coraz szerszy. Podejrzewam, ze Za dwadzidcia lat to b dzie tam plyn'l row nie 

b dziemy mieli jeziora, bo pami tam to jezioro z przed 30 lat to woda byla duzo dalej a w tej 
chwili ro bi si  bagno 
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Soltys Adamow - chcialem wnioskowac w interpelacjach zeby przej'lc renuz  straiack'l w 

miejscowosci Przyton jest to temiza z kamienia na roztaju drag 



Pani Janina Szablewska czronek Rady Soleckiej Runowo Pomorskie - ja mam jedno 
pytanie, kiedy zostanie usuniete wysypisko dzikie w kierunku Gardna. Rozmawialarn kiedys z 

Panem ze Szczecinka i on powiedzial, ze jest to zgloszone do ZUK-u, ale oni sie nie kwapia a 

teraz jest tak goqco tam jest tyle smieci, ze tam jest taki smrod, ze ludzie naprawde nie 

wytrzymuja juz tego smrodu. 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - jezeli pozostali Paristwo soltysi rue chca zabrac glosu 
uwazam, ze punkt zostal wyczerpany. Punkt 4 informacja soltysa z dzialalnosci miedzy sesjami. 

Bardzo prosz" Pani Burrnistrz 

Ad4 
Pani Burmistrz - informacja zostala przekazana na p1S1n1e z wazniejszych spraw chcialam 

zwrocic uwag" na dwie sprawy gazyfikacja groiny i tutaj kolejny raz jestem w Koszalinie i 

rozmawiam z dyrekcja Zakladu Gazownictwa w Koszalinie, kiedy przystapia do tej inwestycji. U 

nich w planach inwestycyjnych inwestycja jest rozpocz"ta, bo wykonali projekt i maja to zadanie 

zamarkowane na wieloletni plan 2008-2009 jako zadanie w toku jednak faktycznie do rozpoczecia 
prac juz budowlanych zeby ulozyc gazoci<tg z Lobza do Gminy W"gorzyno oczekuje na 

ogloszenie konkursu przez Marszalka Wojewodztwa Zachodniopomorskiego, poruewaz licz'l na 

pieni'ldze z Regionalnego Programu Operacyjnego, ze wowczas ta inwestycja wg ich wskaznikow 
bylaby splacona po 19 Iatach to wedlug tej szansy, jak'l ruaj'l startuj'lc do funduszy RPO mog'l 
uzyskac do 50% dofmansowania, wi"c nie mam tutaj wplywu na przyspieszenie tej decyzji przez 
Dyrektora Zakladu Gazownictwa w Koszalinie, poniewaz to jest fIrma z kapitalem prywatnym 
kalkuluj'llicz'l, co im si" bardziej oplaca. W tym momencie nie podejm'l decyzji, ze rozpoczynaj'l 
inwestycj" juz w tym roku tylko czekaj'l na ogloszenie konkursu. Z kolei Marszalem mnie 
informuj", ze konkursu na gazyfikacj" na fundusze zostanie rozpisany najpozniej do I kwartalu 
przyszlego roku. Oznacza to, ze oni mog'l wejse na plac budowy 2009 rok, tak wygl'lda 
gazyfikacja. Dtugie wazne zadanie to zdobycie pienil'dzy na inwestycj", ktoq juz konczymy 
budowa Gimnazjum w \V'"gorzynie. \V'iecie Panstwo, ze poprzedni Burmistrz staral si" 0 

uzyskanie doflnansowania z funduszow unijnych w ramach programu SPOR i z tego programu 
Groina nie dostala pienil'dzy unijnych na budow" Ginmazjum jest tera2 szansa w ramach tego 

nowego budzetu unijnego 2007-2013 ale Zarz'ld Wojewodztwa Zachodniopomorskiego zapisal 
sobie uszczegolowienia wydatkow srodkow, ze dostan'l doflnansowanie Ginmazja wybudowane 
w latach 2009-2013. Nie wiem, dlaczego rok 2008 tak im dziwnie wypadl i jezeli takie 

uszczegolowienia zostan'l przyj"te przez Zarzlld Wojewodztwa naszego Marszalka to nie mamy 
szans na pienilldze. Ja w tej chwili prowadz" intensywne rozmowy z Marszalkiem i z Zarzlldem 
\V'ojewodztwa zeby oni zmienili te uszczegolowienia, bo dlaczego 2008 rok wypada z 

doflnansowania w ramach srodkow RPO. Dzisiaj juz wiem, ze 10 lipca jest Zarz'ld Sejmiku i 

poprosilam Marszalka zebym mogla uczestniczye w tym posiedzeniu Zarzlldu Sejmiku i b"d" si, 

tam stanowczo domagala zeby Marszalek i Zarz'ld zmienili zasady wydatkowania funduszy 
unijnych, bo nie ma zadnych argumentow zeby wyrzucie z budzetu 2008 rok. To S'l dwie 

najwazniejsze sprawy, ktore w tej chwili prowadz" oczywiscie sprawa asp Zwierzynek bylismy z 

Naczelnikiem asp u Komendanta Panstwowej Strazy Pozarnej w Szczecinie i na dzisiaj mam 
informacje, ze mamy dotacj, na 30.000 zl do placu manewrowego asp Zwierzynek, pieni'ldze 
powinny przyjse w najbliZszym czasie. Jezeli Sll jakieS pytania to jest wszystko podane w tej 

informacji mozna pytae 0 szczegoly 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - bardzo prosz, radna Kamitiska 

Radna Kaminska - Pani Burmistrz 17 czei'\vca Pani miala narad, w sprawie uzgodnienia nowej 
zatoki autobusowej i z tego, co wiem wczeSniej na Komisjach prosilismy Panill 0 

przeanalizowanie jeszcze dojazdu, bo nam bardzo zalezalo zeby jednak nie robie czegos, co jest 
daleko tylko, jezeli jest taka mozliwosc to dzieci wsiadalyby pod Szkolll Podstawowll w 

\V' ,gorzynie, bo ja rozumie, ze kto nie ma dzieci to nie rozumie problemu, a kto ma to wie, ze 
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dziecko po dojsciu tam zmoknie a sa dzieci chorowite takie, jakie sa i bardzo prosilismy 0 tym. 
Widz" ze Pani juz rozrnawiala w sprawie tej natomiast radni nic na ten ternat niewiedzieni, wiec 
nam jest przykro z tego powodu, ze wlasnie tak to bylo zrobione a potem Pani nam to 
przekazala, co przekazala. J ezeli to 17 czerwca juz miala to w tym czasie mozna jeszcze sporo 
rzeczy zmienic jest mi tylko przykro z tego powodu, ze taka informacja byla przekazana tylko nie 
do radnych akurat 

Pani Burmistrz - ja tylko odpowiern krotko Pani radnej, ze to byla narada taka krotka robocza 
na temat zmiany rniejsca dla autobusow szkolnych, w ktorej uczesmiczyli pracownicy 
merytoryczni i analizowalismy, jakie sa plusy i minusy zrobienia zatoki autobusowej przy ulicy 
Kosciuszki przy nowym Gimnazjum a jakie plusy, minusy rozbiorki polozonej drogi pod 
Iacznikiem i zrobienia przejazdu przez Iacznik. Analizowalismy walory tego terenu, ktory mamy 
przy Gimnazjum, jakie byly by koszty i plusy i minusy. To byla taka pierwsza narada robocza 
dopiero zbieralam opinie i informowalam Paristwa na Komisji, ze taki mam zamiar, zeby ta 
zatoke zrobic tam, bo jednak wiecej przemawia za tym zeby zrobic zatoke dla autobusow 
szkolnych dla Gimnazjum i Szkoly Podstawowej przy ulicy Kosciuszki a nie rozbierac teraz 

wykonane drogi zgodnie z projektem. J ak oszacowal inwestor zast,pczy kosztowalo by to okolo 
50.000 zl 60. 000 zl 

Radna Kaminska - jest mi tylko przykro, ze si, nie bierze czlowieka pod uwag, tylko walO1Y 

estetyczne tahe bardzo mi jest przykro, bo gdyby Pani wzi,la pod uwag, zdrowie dzieci i trosk, 
matek to by Pani na to inaczej spojrzala 

AdS 
Przewodnicz ca Rady Miejskiej - dzi,kuj, czy jeszcze ktos ma jakid pytania do Pani 
Burmistrz? Nie wiedz, przechodzimy do punktu kolejnego podj,cie uchwal w roznych sprawach. 
Mamy juz przedstawicieli, ktorzy opracowali aktualizacje studium i prosz, K01nisj, 0 opini, na 
temat studium 

Przewodnicz cy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - na Komisji Budzetowo - 

Gospodarczej i Komisji Spoleczno - Oswiatowej na posiedzeniach tych dwoch, chociaz 
posiedzen tych w sprawie studium to mielismy duzo i na ostatnim posiedzeniu zawsze tych uwag 
byte duzo jak zdmy rozwazali to studium .. caly czas wychodzilyby nowe rzeczy, bo wychodzily 
rzeczy, ktore byly nie uj,te w studium, ale Komisj, projekt uchwaly nie zostal zaopiniowany, ze 

wzgl,du na rown'l ilosc glosow Za i przeciw glos), si, rozlozyly a nie ma takiej mozliwosci, ze 

Przewodnicz'lcy ma dwa glosy dzisiaj zdecyduje Rada. Wczdniej na posiedzeniu bylo tak, ze nie 
zostalo przyj,te przez Komisj, pracowalismy jeszcze raz i sporo rzeczy udalo si, naprawic, ale 
stwierdzam, ze nie wszystko i to za dlugo uwa i cz,sc komisji si, podzielila i bylo po 50 

dokladnie bylo za tym zeby uchwalic to studium .. nie powinnismy uchwalac, bo 6 lat mielismy z 

babolami studium do dzisiaj i mysl" ze tez chyba nie uchronimy si, z bl,dami nawet jak 
b,dziemy pewni, ale to zycie przynosi nowe jakid tam rozwi'lzania .. 

Przewodnicz ca Rady Miejskiej - dzi,kuj" kto z Panstwa Radnych jeszcze chcialby 
skorzystac i popytac? Pani Burmistrz prosz, 

Pani Burmistrz - \V'ysoka Rado, Szanowni Goscie moze pozwolic ja tak tylko krotko, ale 

przedstawi, tak obrazowo, po co studium jest realizowane i jakie ono ma przynidc lilli, korzysci. 
Obecnie obowi'lzuj'lce studium, bo dopoki nie zostanie uchwalone przez Rad, to obowi'lzuje 
studium wykonane w 2002 roku i w tamtym studium, ktore zostalo wykonane ogolnie zostala 
przyj,ta filozofia, ze gmina jest gmin'l tmystyczn'l polozona jest w Inskiem Parku 
Krajobrazowym, ze posiada bardzo duze waloi)' przyrodnicze i nalezy postawic w gtninie na 
rozwoj rekreacji turystyki w zwi'lzku z tym wokol akwenow wodnych zostaly w studium zapisane 
z funkcj'l roln'l, Idn'l, rekreacyjn'l i tulystycZn'l. To spowodowalo .. ze 2002 roku nie moglismy 
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przewidziec, ze Agencja Nieruchomosci Rolnych, ze sprzedajac tereny rolne dla nabywcow 
przewaznie to byli Ronicy z naszej gminy, ktorzy dzierzawia tereny w posiadaniu Agencji. 
Agencja wyceniala te gmnty rolne polozone w poblizu akwenow nawet tam gdzie nie bylo 
akwenow wyceniala pod funkcje rekreacyjne, ze w przysalosci rolnik kupi owszem obecnie gmnt 
rolny, ale on w przyszlosci sobie zmieni teren dzialki na rekreacyjna podzieli i sprzeda, jako rolne 
a wtedy Skarb Pans twa, czyli Agencja, ktora reprezentuje Skarb Pans twa poniesie straty. 
Spowodowalo to prosz, Paristwa, ze w ostatnich latach na terenie gminy w ogole zamarl ruch 
ziemia rolna, Rolnicy W ogole nie mog'! kupowac ziemi od Agencji jest ewentualny obrot ziemia .. 
i w tamtej kadencji za poprzednich w!adz powstal pomysl zeby zmienic to studium, ktore niesie 

za soba takie komplikacje dla rolnikow i de facto uchwala 0 zmianie studium 0 aktualizacji 

studium, Do tej aktualizacji przystapilismy w ubieglym roku w styczniu de facto umowa z nasza 

firma byla podpisana chyba we wrzesniu czy w pazdzierniku 2006 jak pamietam [uz pod koniec 

tamtej kadencji, ale faktycznie prac, sie rozpoczely gdzies pod koniec kwietnia i caly rak 2007 

prosz, Pans twa i ten rok trwaly prace zwi,\zane, ze sporz'\dzeniem aktualizacji tego stuilium z 

2002 roku. I co si, w tym nowym stuilium zmienilo, oczyliscie urbaniki juz tutaj zgodnie z 

sugesti'\ w!adz Gminy odeszli od tej funkcji Gminy generalnie rekreacyjno turystycznej. Jest jak 
Pans two widz'l ten obszar bialy z zoltymi paskami to s,\ generalnie gmnty rolne i te gmnty rolne 
w najbliZszym czasie pojd'l juz w obrot ziemi'l, kiedy rolnicy b,d'l mogli je kupowac. Tutaj, ze 

strony stuilium ze strony Urz,du nie b,dzie juz zadnych zahamowan, widz, juz tu dzierzawc, z 

Przytoni, ktoq czeka juz kilka lat na te kontrakty na pewno juz b,dzie spelnione. Jest jeszcze 
prosz, Pans twa druga wazna funkcja w tym stuilium, na ktoq zwrocilismy uwag, i 

przekazywalismy to na biez,\co urbanist'\ a mianowicie zeby w kazdej wsi na terenie 
zurbanizowanym powi,kszyc funkcje budownictwa mieszkaniowego z uslugami one wsz,dzie 
zostaly zapisane tam gdzie byly tzw. luki w zabudowie na terenie wsi. Czyli kazdy kto b,dzie 
chcial si, wybudowac w Cieszynie czy w Winnikach na pocz'\tku wsi czy na koncu a gdzie S'l 

dogodne gmnty b,dzie magI to dokonac stuilium postawilo generalnie na razwoj infrastJ:uktury 
mieszkaniowej i rowniez zaplanowalismy prosz, Panstwa jak widae dla rniasta W,gorzyno duz,\ 

rezenv, budownictwo mieszkaniowe z uslugami a to jest kolor br'lzowy i tutaj mamy polnocna 
cz,se miasta i poludniowa zabezpieczone tereny pod budownictwo mieszkaniowe z uslugami, 
czyli tu mamy wszystkie uslugi nieuci'\zliwych dopuszczonych w budownictwie mieszkaniowym. 
Jest prosz, Pans twa nowa koncepcja udalo si, nam wprowadziC do stuilium po licznych 
namowach Pani Dyrektor Inskiego Parku a mianowicie s'\ elektrownie wiatrowe i te elektrownie 

wiatrowe s'\ w polnocnej cz,sci naszego obszam przemyslowego w Runowie, to udalo si" 

dlatego, ze nie ma tutaj kOlytarzy czy szlakow ptasich. Dodam tylko, ze nasza gmina jest 
szczegolnie trudnym terenem, do jakich kolwiek prac planistycznych, poniewai mamy trz)' 
rezenvat)' przyrody, dwanascie zespolow przyrodniczo krajobrazowych, dwadzieScia jeden 
uzytkow ekologicznych i szesnascie obiektow floq i fauny i ocz),wiscie punkt gminy na terenie 

Inskiego Parku Krajobrazowego. Cokolwiek dzisiaj chcielibysmy zaplanowae tutaj jakis wielki 
przem)'sl, to jest wykluczone oczywiscie planisci i urbanisci twierdz'l, ze Gminy takie jak 
W,gorzyno gdzie glownie przewazaj,\ walOlY przyrodnicze b,d,\ otrzymywaly tzw. rent, 
planistyczna od Unii Europejskiej, ale kiedy to b,dzie moie w najbliZszym czasie za to, ie nie 

mozemy stawiae na przemysl, na rozwoj przemysl to dostaniemy rent, planistyczn'\. Wi,c 
wiatraki weszly w malym zakresie, ale weszly, poniewaz planowalismy cal)' obszar mi,dzy 
Chwarstnem a Runowem, poniewai z badan wynika, ie tam S'l bardzo dobre wiatry, ale niestety 

S'l na szlaku ptasich w,drowek i to nam rnski Park nie uwzgl,dnil. Prosz, Pans twa rowniez Inski 
Park zgodzil si, na poszerzenie terenow eksploatacyjnych w obr,bie Ginawa, ale tylko, dlatego, 
ze jest to istniej'\ca kopalnia, istniej'\ce zloze. Nie dopuszcza absolutnie Inskie Park nowych 
odkqwek a takie odkrywki moglb), bye dokonane w Dlusku, ale jest to akurat same centrum 
Inskiego Parku Krajobrazowego i to s'\ najwazniejsze walOlY, jakie zostal)' w tym stuilium przez 
urbanistow uj,te zgodnie z nasza sugesti'l i oczywiscie zgodnie jakby z biegiem czasu 

pomyslelismy rowniez 0 wielko powierzchniowych obiektach handlowych krotko mowi,\c 0 

marketach. Markety s,\ przewidziane prosz, Panstwa za obwodnic,\ przy drodze krajowej nr 20 w 

kiemnku Drawska s'\ to tereny wlasnosci'l mieszkanca gminy i tam urbanisci uznali, ze jest to 
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najlepiej usytuowany teren do budowy marketow z uwagi na polozenie ptzy drodze krajowej. Jest 
rowniez ptosZ  Pans twa duza cz se przeznaczonych terenow pod zalesianie zgodrue z ta polityka 
Unii Europejskiej z doplatami do zalesiania terenow slabo ptodukcyjnych. W tej chwili rue 

powiem, jaki to jest obszar, jaki Paristwo ujeli tych hektarow, ale wiern, ze duzo wnioskow 
rolnikow 0 zalesianie zostalo ujetych, Tyle ja takim generalnie trybie wprowadzcnia do studium a 

mysle, ze tutaj w czasie dyskusji Pans two sa urbanisci z finny, ktora ma zlecenie, ktora sporzadza 
studiurn mog'\ Paristwo wszystko szczegoly dopytac, 
Przewodniczqca Rady Miejskiej - dziekuje, kto z Paristwa Radnych chcialby zabrac gIos? 

Prosze radna Kamiriska 

Radna Kaminska - pytanie pierwsze .. temat, ze mamy teren pod market. Nie mamy terenu pod 
market, bo teren jest zaznaczony na p1')'watnym przemyslowym terenie i Pan tutaj we wniosku do 
studium napisal wyraznie, ze chce pod rozwoj tego przemyslu i budownictwo mieszkaniowe, 
wiec jako takie .. jego rue interesuje. Chcialam zapytac nam tak przynajmniej na ostatniej Komisji 
bylo rnowione, ze mozna podzielic to na drugiej stronie a do dzisiaj rue jest to zrobione, chce 
wiedziec jak trwa procedura gdybysmy na dzisiaj chcieli zeby to zrobie w innym calkiem miejscu, 
bo akurat to miejsce moze wskazywae, ze ten market rugdy rue powstanie w W gorzynie. Mamy 
natomiast miejsce gdzie Pan juz zapytal powiedziano nam, ze to jest juz po czasie nie wiem. Jak 
dlugi czas jest na to zeby uzyskae na nowo w stuilium nowe miejsce na mapie? 

Pan Arkadiusz Swiderski - na pocz'\tek dzien dobl,)' nazywam si  Arkailiusz Swiderski jestem 
przedstawicielem ftrmy INPLUS z Olsztyna, ktora przygotowywala to stuilium. Nawi'\zuj'\c do 
odpowiedzi nowa ustawy 0 wielkopowierzchniowych obiektach handlowych, ktora weszIa w 

zeszlym roku i zmniejszyla powierzchni\, tych wielkopowierzclmiowych obiektow handlowych 
tak to si  przyjmuj  mysl , ze z 2000 m 

2 do 400 m 
2 

sami jak Panstwo wiecie 400 m to jest 

zwykly osiedlowy sklep. Ta ustawa wprowadzila sporo zamieszania, dlatego nakazala rowruez 
okreSlenie tego typu obiektow w stuilium uwarunkowan b'\dz w planach miejscowosci. Jezeli 
chodzi 0 zmian  lokalizacji, czas, kto1')' bylby przeznaczony, aby nanieSe l'\ zmian  to potem 
ponownie dae pod uchwalenie tego stuilium jest to ok. 3 miesi cy z tego wzgl du, ze projekt po 
zmianie powinien ponowrue zostae wylozony do publicznego wgl'\du na okres 30 dni tek jak 
mowi ustawa 0 planowaniu przestrzennym. Po tym okresie jest kolejne 21 dni na skladnie uwag 
przez mieszkancow b,\dz osoby zainteresowane. Jezeli tych uwag nie b dzie albo b d'l, ale rue 

zostan'l przez Burmistrza i Rad  w zaleznosci, w jaki sposob zostan,\ one rozstrzygni te wtedy 
stuilium jest ponownie zmieniane albo korekl:j' s'\ wprowadzane lub tez przekazuje si  do 
uchwalenia. Jest to dose duza zmiana, jezelimielibysmy przenieSe miejsce pod market na obszar, 
ktory teraz jest przez budowructwo mieszkaruowe b'\dz tez przemysl b'\dz tez przez teren rolny. 
Z tym jest najgorzej, poniewaz ,viadomo, ze taki teren trzeba rnimo wszystko jeszcze .. w grarucach 
miast zeby teren), byly pod budowructwo. Natomiast w tym momencie wg obowi'\zuj'\cego prawa 
nalez), te grunl:j' wyI,\cz)'e z funkcji rolnej, co rowniez trwa i wi'lZe si\" ze sporz'ldzeniem planu 
miej scowego 

Radna Kamiftska - czyli mam takie pytanie na dzien dzisiejszy jezeli bysm), chcieli bo dzisiaj jest 
uchwalerue stuilium i dzisiaj powiemy, ze rue to miejsce a inne z taka uwag '\ do stuilium to 
studium b dzie przeglosowane mozna przeglosowae czy rue? 

Pan Arkadiusz Swiderski - mozna przeglosowae natomiast on moze zwierae wad  prawn,\ w 

tym momencie. Organ nadzorcz)" czyli w l:j'm przypadku Wojewoda Zachodniopomorski, do 
ktorego to stuilium po uchwaleniu b dzie przekazane on sprawdza caly tok formalny, cale 

stuilium i moze zwrocie uwag  na to, ze zostala wprowadzona zmiana powazna zmiana, 
poniewaz lokalizacja takiego obiektu jest powazn'\ zmian,\ i moze zostae studium cofni te, moze 
nie uzyskae akceptacji i ponownie wrocie do prac. Natomiast jest jeszcze jedna mozliwose 
rowruez omowienie przez ustaw\' 0 wielkopowierzchniowych obiektach handlowych, jezeli nie 
znajduje si  ani w stuilium aru w planie miejscowym moze zostae podj ta decyzja 0 wydaruu 
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warunkow zabudowy dla rowniez takiego obiektu i jezeli w tym momencie jest jeden warunek w 

przypadku Gminy akurat W,gorzyno, poniewaz to bylby pierwszy obiekt wielko powierzchniowy 
jak mowi art .. 61 ustawy 0 planowaniu i zagospodarowaniu ptzestrzennym mowi, jakie warunki 
powinna spelniac taka decyzja i jeden z warunkow jest sasiedztwo podobne, kontynuacja funkcji. 
To jest dose ryzykowne akurat w W,gotzynie, dlatego, ze kontynuacji funkcji nie bedzie z tego 
wzgledu, ze to bedzie pierwszy taki obiekt. Natomiast, jezeli chodzi 0 dobre sasiedztwo to 
wszystko zalezy od tego czy znajda sie takie osoby czy wszyscy sa chetni i wszyscy sa za tym, aby 
w tej lokalizacji ten obiekt powstal. jezcli nie bedzie sprzeciwu do takiej decyzji, nie wplynie w 

okreslonyrn terminie sprzeciw to ta decyzja staje sie decyzja prawomocn'l i na podstawie tej 

decyzji mozna bedzie zlokalizowac taki obiekt. To jest mowie dosyc ryzykowne, ze wzgl,du, ze w 

tym przypadku, poniewaz tez rozrnawialismy z prawnikami naszymi na ten temat, poniewaz 

dotarly do nas takie sugestie. Rozmawialismy z prawnikami i w tej chwili wlasnie jak gdyby, ze 
jest to dose ryzykowne, [ezeli jestesmy pewni, ze tych protestow nie bedzie, mozna rowniez taka 

decyzje wydac wtedy ani w studium ani w planie miejscowym taki obiekt nie musi sie znalezc 

Radna Kaminska - a decyzje kto wydaje? 

Pan Arkadiusz Swiderski - decyzje wydaje Burmistrz natomiast rowniez jest to przekazywane 
do organow nadzorczych i 0 tym rnowi tez ustawa 0 planowaniu przestrzennym nie chce jej teraz 

przytaczac sadze ze jest ona Paristwu doskonale znana tym bardziej, ze trwaly prace nad studium 
w oparciu 0 ta us taw" dlatego polecam lekture .. 

o tych decyzjach. 

Pani Burmistrz - w tym studium dla czesci radnych jest sprawa wazna marketu i mysl" ze dla 
duzej cz,sci mieszkancow. Wi,c tak jak Pan wyjasnil nie ma zagrozenia, ze jezeli nie ma 
zlokalizowanego tego \'VHO na terenach dzisiejszej mleczarni to ten market n terenach obecnej 
mleczarni nie powstanie. Dlatego wczoraj caly dzien zdmy to analizowali jeszcze pod wzgl,dem 
prawnym, ze jdli b,d'l protest)· to decyzj" ktoq wydam 0 warunkach zabudowy, ze ona b,dzie 

prawomocna i nikt jej nie zaprotestuje. Mysl" ze nie zaprotestuje s'lsiad, czyli fuma Pana 

Adamusa i tam jest jeden budynek mieszkalny na Przemyslowej. Wi,c jest to taka lokalizacja, ze 

nie spodziewam si, protestow i mirno, ze w trakcie prac nad studium ani inwestot ani ta fuma z 

Pozflania, ktota chce wybudowae ten market w midcie mowimy 0 centlum miasta po tetenach 

dawnej mleczarni, czyli w kieiunku Lobza zeby powstal. Na dzien dzisiejszy uwazam studium 
powinno bye ptzyj,te przez Rad" uchwalone, mirno, ze nie ma marketu tam gdzie mieszkancy by 
chcieli a budowa marketu nie jest zagrozona. Lokalizacja marketu przy drodze krajowej na 

Drawsko jest jakby dodatkow'l gwarancj<t, ze w ptzyszlosci ten market tam moze powstae. Tu 
rani radna mowi, ze nie wierzy w to, ze tam market moze powstac. Dzisiaj jakby zapytae w 

Lobzie mieszkancow czy 8nilo im si" ze b,d'l mieli tyle marketow to nikt by nie odpowiedzial, ze 
w Lobzie moze bye pi,e marketow i szosty w budowie. Inwestotzy wybudowali market)· na 
gruntach prywatnych. Tylko nalezy zalowae, ze nie na gruntach grninnych, bo dopiero gmina by 
si, wzbogacila. W Lobzie wszyscy wybudowali markety na gruntach prywatnych. Ja jeszcze 
wczoraj rozmawialam z Panem Parciakiem, bo wyja8nilam jeszcze kwesti, czy markety wielko 
powierzchniowe obiekty handlowe zlokalizowane czy mog'l zostae, czy nie b,dzie kwestionowal 
powiedzial, ze nie, bo jest to funkcja na tych tetenach przemyslowa, bazy skladu, WHO, czyli 
wielko powierzchniowe obiekt). handlowe i ptaktycznie spelnia jego oczekiwania, ale zahrtowal, 
ze jezeli zglosi si, inwestor i b,dzie chcial wybudowae market to mowi, ze rozwazy propozycj" 
bo wszystko zalezy ptosZ, Pans twa od ceny. 

Przewodniczltca Rady Miejskiej - batdzo prosz, radna Kaminska 

Radna Kaminska - ja chc, tylko powiedziee, ze jest mi bardzo przykro Pani BUim1strZ, bo od 
pewnego czasu wszyscy zdmy wiedzieli 0 markecie i Pani pisala i niektorzy z nas wypowiadali si, 
bardzo bylo gl08no juz od jakieg08 czasu i gdyby kt08 wtedy jak nieraz nam ktos podpowiada, 
gdyby wtedy nam ktos podpowiedzial np. komu8 z nas, ze potrzebny jest wniosek na pewno 
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bysmy zlozyli, ale skoro myslelismy, ze Pani oficjalnie napisala, ze market bedzie i wszystko ku 
temu idzie to wszystkie forrnalnosci sa jak gdyby zalatwione. Teraz sie nagle okazuje, ze nie rna ja 

powiem tylko tak moze sie naraze ale chociaz sama ze wsi jestem i bardzo kocham wid ale 

sluchajcie Paristwo sytuacja jest taka jaka jest ja rozumiem, ze czeka na to setka rolnikow prawda 
ale 7.000 juz czeka na tariszy sklep. Takze nie wiem czy na dzien dzisiejszy tutaj nas Pani 
Burmistrz zapewnia, ze nic nie wydarzy sie, ze wszystko bedzie moglo ise normalnym tokiem ja 

po prostu juz w to nie wierze juz w tylu przypadkach bylismy w jakis sposob zwodzeni, dlatego 
mowie ja na dzieri dzisiejszy nie jestem za 

Przewcdniczaca Rady Miejskiej ja mam tez pytanie do Panow te tereny 
wielkopowierzchniowe zostaly zaplanowane na terenie dzialki prywatnej a wiemy, ze inwestor 
skladal inny wniosek czy tutaj nie rna jakiegos konfliktu? Bo on tego wniosku, co skladal na 
calkiem inne rzeczy nie wycofal tego wniosku ten wniosek jest i ten Pan chcial przeznaczyc ta 

dzialke na teren pod rozwoj przemyslu, bazy skladowe i droga dojazdowa i pozarowa, 
budownictwo zagrodowe, mieszkaniowe, zbiornik do zabezpieczenia obiektu polozonego na 
dzialce 551 czy bo Pani Burmistrz rnowila, ze wszystkie te funkcje, ktore chcial bedzie mogl 
zrealizowae, czl' b dzie mogl wybudowae mieszkanie? 

Pan ltikadiusz Swiderski - w studium jest rowniez fragment terenu obszaru, na ktoq zakladal 
wniosek jest rowniez fragment tego terenu pod budownictwo mieszkaniowe to oczywiscie 

Przewodnicz:tea Rady Miejskiej - a jest? Nie ma, czl'li nie b dzie mogl wybudowae 
mieszkania 

Pan ltikadiusz Swiderski - w tym momencie, jezeli nie ma tego obszaru to niestety nie 

Przewodnicz:tea Rady Miejskiej - Pani Burmistrz cz)' ten Pan 0 tym wie? 

Pani Burmistrz - nie wiem, Bo Pan Parciak zapoznawal si , ze studium. Pan Parciak 

kontaktowal si  z nami Pani Agnieszko? Nie, ale rozmawialam 0 markecie. Natomiast prosz  
Pans twa studium bylo wylozone, prosz  Panstwa trudno pol'\czye na jednym obszarze wszl'stkie 
funkcje mieszkaln'l, przemyslow'\, bazy skladowe tak jak sobie zyezy wlaseiciel to tak samo jak z 

Panem Lubanskim tez skladal rozne wnioski do studium ez se jego wnioskow wlasciciela gruntu 
zostala do studium przez urbanistow a cz se nie. Nie moze bye tak, ze ktos sobie cos zamarzy to 
wszl'stko, co mozna w danej przestrzeni zaplanowae i tutaj w wi kszosci wniosek Pana Parciaka 

na jego tereny zostal uj ty i jest pozytywn)' w studium zapisane plus urbanisci dodali te funkcj  
wielkopowierzchniowe obiekty handlowe z uwagi na to, ze jest to idealne polozony grunt przy 
drodze krajowej a wiadomo, ze polozenie drog ma kolosalne znaczenie dla Iokalizacji tego typu 
obiektow i na dzisiaj po wczorajszej rozmowie Pan Parciak tego nie kwestionuje, wi c uwazam, 
ze tego tutaj nie nalezy kwestionowae 

Przewodniez:tea Rady Miejskiej - ja tylko dodam, ze moze Pani Burmistrz wprowadzila w 

bl'\d tak jak ezlonkow Komisji, bo Pani powiedziala, ze ten wlaseieiel pl),watny b dzie mogl 
realizowae wszl'stko, 0 co wnioskowal a tutaj Pan mowi, ze jezeli nie jest cos napisane na 
mieszkaniowe funkej  to nie b dzie mogl wybudowae tego mieszkania a bylobl' nam bardzo 
przykro i niezt cznie, gdy taki przedsi biorca wyprowadzil si  
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Pani Burmistrz - to prosz  Panstwa Pan Parciak wybuduje sobie dom w drugim miejscu 

Przewodnicz:tea Rady Miejskiej - ale to jest jego dzialka 



Pani Burmistrz - prosz.;; zwrocic uwage, ze Pan Pareiak obeenie ma duzy teren tam gdzie rna 
obeeny zaklad i obok tego zakladu zagrodzil duza dzialke i tak jak slyszalam ta dzialka rna bye 

pod budownietwo mieszkaniowe 
Przewodniczaca Rady Miejskiej - wlasnie nie 

Pani Burmistrz - ale to nie ta ktora jest ujeta tylko ta gdzie ma teraz zaklad 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - ta 551 jest zaznaezona kolorem fioletowym Pani Burmistrz 

Pan Arkadiusz Swiderski - ja eheialem powiedziec, ze jesli ehodzi 0 taki aspekt spoleezny 
uezestnietwo mieszkaricow w tworzeniu tego dokumentu. Dokument jest wykladany na 30 dni 
plus 21 dni na skladanie uwag szezerze mowiac my nie mozemy wszystkieh wnioskow 
uwzglednic z tego wzgl.;;du, ze nie eheemy doprowadzac do sytuaeji gdzie bedzie dzialka 

przeznaezona pod budownietwo mieszkaniowe a nastepnie dzialka bedzie przemyslowa a 

nastepnie dzialka bedzie przemyslowa a nastepnie bedzie wielkopowierzehniowe obiekty 
handlowe potem znow dzialka mieszkaniowa, bo nie sadze, ze ktos eheialby bye w takim 
otoezeniu. Natomiast tak jak mowie bardzo maly jest udzial spoleczeristwa poprzez tworzenie 

tego dokumentu poprzez wylozenie tego dokumentu do publieznego wgladu jak i skladanie 

uwag. Jest to czas wlasnie dla mieszkaricow, ktorzy mog'l przyjrzec sie dokumentom i zlozye 
takie uwagi i w tym momencie te uwagi sa przez nas ponownie rozpatrywane. Natomiast wroce 
do wniosk6w, ktore do nas splywaly prosz<;; Panstwa ustawa a planowaniu .. rowniez okresla 

szczegolowo, w jakim terminie i na jakim etapie sporzadzanie projektu stuclium mozna skladac 

wnioski do stuclium .. splywa w momeneie, gdy jest juz po uwzglednieniach i wplywa wniosek nie 

zawsze jest mozliwosc rozpatrzec pozytywnie, poniewaz projekt jest na tyle realizowany, 
przeszedl skomplikowane proeedury uzgodnien z roznymi instytuejami jest ieh ok. 30 i nie 
zawsze jest mozliwose poprawki ich wprowadzenia. Zalezy, jaka ana jest, jak jest np. korekta 

drobna, ktora nie koliduje z niezym to oezywiscie, dlatego tutaj jeszeze powraeam do posiedzenia 
Komisji i wnioskow, ktore splywaj'l dzi.;;kuj<;;. 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - dzi.;;kuj<;;, mam takie pytanie do Pani Burmistrz skora 

pilotowala w sprawie powstania super marketu po mleczarni, dlaezego Pani nie zlozyla 
stosownego wniosku i wszystkie procedu1')' bylyby zaehowane. Mam jeszcze pytanie tez do Pani 

Burmistrz nowy inwestor terenu, bo bylej mleczarni zlozyl wniosek a wydanie decyzji a 

warunkaeh zabudowy i zagospodarowania, ze ehee wlasnie tam postawie wielkopowirzehniowy 
sklep ten wniosek wplyn'l pod koniee maja do Urz.;;du i teraz zostala wszez<;;ta proeedura, zostal 

juz opraeowany projekt deeyzji imam pytanie ezy wszez<;;ta proeedura wydania takiej deeyzji w 

opareiu w dotyehezasowe studium stare spowoduje wydanie przez Pani'l Burmistrz tej deeyzji? 

Pan Arkadiusz Swiderski - chcialem powiedziec, ze dee)'zje a wamnkaeh zabudow)' nie mozemy 

witlzac, ze stuilium, bo to jest calkiern, co innego. Decyzja 0 wamnkach zabudowy nie jest \V}rdawana ani 
W oparciu 0 studium ani W oparciu 0 plan miejscowy to jest calkowicie odrc:bna decyzja, ktora jest opisana 
w tej ustawie i apleta sk przede wszystkim na dobrym sqsiedztwie i na cif\glosci funkcji tam jeszcze jest 
kilka inn)'eh drag, ale .. prosz  zapanll tac, ze studium nie ma nie do wydania dee)'zji 

Pan Mecenas Krzysztof J udek - ja ehcialem jeszeze dodae, bo zgadzam si<;; z Panem ustawa a 

obiektaeh wielkopowierzehniowych przewiduje, ze umiejscowienie tego obiektu powinno bye 

zgodne z planem miejscowym lub decyzj'l a warunkaeh zabudowy i pozyskaniu pozytywnej opinii 
Rady takZe nie rna tu odwolania do stuclium i bez wzgl<;;du na to ezy market b<;;dzie w stuclium czy 

nie to dopukanie rna planu musi si<;; jego lokalizaeja odwolywae do decyzji a warunkach 
zabudowy a ta decyzja nie jest powi'lzana z przepisami ze stuclium tylko z dob1')'m s'lsiedztwem. 
Jezeli lokalizacja obiektu nie b<;;dzie negatywnie oddzialywae na s'lsiednie dzialki to mozna 
zachowae 
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Przewodniczaca Rady Miejskiej - konkretnie do Pani czy wyda Pani taka decyzje w 

przygotowanej wersji? 
Pani Burmistrz - tak, prosz  Paristwa 28 maja wplyna wniosek od inwestora z finny 
poznatiskiej 0 wydanie decyzji 0 warunkach zabudowy pod obiekt handlowy powyzej 800 m na 
dzialce, ktora stanowi wlasnosc prywatn'l i w tej chwili nasza urbanistka, ktora pracuje w 

Urzedzie opracowala projekt decyzji 0 warunkach zabudowy i podpisalam tez procedure 
administracyjna, ezyli z art. 60 ten projekt poszedl juz do uzgodnien do wszystkich instytucji, 
czyli Iriski Park..czyli cala procedura, ktora jest.. takze pytanie Pani Przewodniczacej ezy ja 

wydam decyzje jest oczywiscie jakhy nie na miejscu, ja jestem zobowiazana, aby wydac decyzje 
inwestorowi i taka decyzje wydam .. ja nie mam uprawnieri zeby decyzje urbanistki zmieniac 
uwazam, ze ta lokalizacja, ktora wybral inwestor jest dobra, bo w centrum nie rna takich 

oczywiscie wolalabym zeby bylo to gdzid na terenach gminnych to wtedy Gmina dostala by 
pieniadze za sprzedaz dzialki, ale inwestor sam decyduje gdzie chee zlokalizowac market i ja tylko 
w tym momencie wydaje decyzje, jako organ, jako Burmistrz 0 warunkach zabudowy takze 

zakladam, ze do korica roku taka decyzja powinna bye przez wszystkie instytucje uwzgledniona. 
Z gOl)' chce powiedziec, ze jest to proces kilku miesiecy 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - rnam jeszcze takie pytanie, bo [uz na poprzedniej sesji 

poruszalam w interpelaeji skladalam w sprawie sprzedazy dzialek pod budownictwo 
mieszkaniowe dzialek na ulicy Sikorskiego Witosa tam chodzilo 0 ten cmentarz. W starym 
studiurn byly zapisy, ze tak, ze ten cmentarz jest, zc nalezy go ogrodzic i ta sprzedaz tych dzialek 

zostala wstrzymana, mimo, ze jest juz uchwala Rady Miejskiej wyrazajaca zgod  na ich sprzedaz. 
Teraz bylo mowione, ze w nowym smdium nie b dzie juz tego zapisu, poniewaz nawet dostalam 
odpowiedz dzisiaj bye moze, ze nie dokladnie ja przeczytalam, ale, ze na tej podstawie tam 
\'Vojewodzki Konserwator wykrdlil prawdopodobny przebieg cmentarza i nie b dzie go w 

smdium a na 89 stronie dalej czytam, ze ustala si  stref  do obejmuj'lcej rozplanowanie i 

zabudow  miasta w obr bie ulic Podgornej, Glunwaldzkiej, Drawskiej, Zielonej, Zamkowej wraZ 
z terenem dawnego cmentarza obecnie parku i terenem dwoch cmentarzy przy ul. Drawskiej i 

Zielonej oraz rozplanowanie zabudowy terenu w okolicy Kosciuszki, Przemyslowej, Jagiellonskiej 
czy to znaczy, ze jednak dalej w smdium b,dzie zapis 0 tych cmentarzach? 

Pani Burmistrz - to jest w cz sci tekstowej a co jest w cz,sci graficznej? Nie rna, wazna jest 
cz sc graficzna natomiast w tekstowej musimy poprawic 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - cz,se tekstowa rowniez jest dokumentem i podejmuj'lc 
uchwal  dajemy jej jak'!s moc i jeszcze mam jedno pytanie chyba do Pana mecenasa w zwi,!zku z 

tym, ze w stamcie solectw jest taki zapis, ktory obliguje solectwa do wydania opimi na tematy 
zwi'lzane z ich solectwem a takim niew,!tpliwie jest opracowanie smdium. Czy bez takich opimi 
Rada moze podj'lc temat smdium i glosowac i uchwalic, czy podj cie takiej uchwaly nie b dzie 
obci'lzone jakims bl dem prawnym? 

Pan Meeenas Krzysztof Judek - nie raz przy uchwalaniu smdium obowi'lzuj'! przepisy ustawy 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i zadania solectwa to S,! obowi'lzku solectwa i 

jezeli ustawa nie wymaga zeby solectwo zaopiniowalo a solectwo si  tym nie zaj lo to moim 
zdaniem nie powoduje to wady prawnej 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - czy ktos z Pans twa radnych rna jakid w'Itpliwosci? J dli nie 
przechodzimy do glosowania. Bardzo prosz  radny Mazuro 

Radny Mazuro - w czasie prac Komisji wplyn la jedna .. ktora nie spelnila oczekiwan 
mieszkanea i wplyn la zgodnie z procedurami, wplyn la odnosnie zamiany dzialki przemyslowej 
na dzialki rolnej za starym kombinatem w kierunku zwttowni na Polchowie i Komisje glosowaly 
t'l uwag, i praktycznie przychylily si  do uwagi Pani Burmistrz nie zgodzily si  z wnioskiem 
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mieszkarica 0 zmianie i ta uwaga zostala jak gdyby podtrzymana decyzja Pani Burrnistrz, ze nie 
zostalo uwzglednione, ale mam we wnioskach i tu pisze Pan, ktory mu supermarket fundujemy 
napisano uwzgledniono wszystkie wnioski z zabudowa mieszkaniowa wpisane to jest bubel czy 
nie bubel z dyskusji wyszto, ze nie moze sie wybudowac i tu pisze, ze uwzgledniono jeszcze 
dopisano zabudowa mieszkaniowa tu mnie tak troche dziwi, co prawda bede glosowal, za ale 

znowu wpadka. 

Soltys Sobczyk - ja chcialbym powiedziec tak bardzo dobrze pracowalo mi sie z projektantami 
tego studium, poniewaz bylem kilkakrotnie zainteresowany swoja wsia i te wszystkie uwagi, 

mimo, ze to trwalo troszke dlugo, ale naprawde zostaly naniesione przekazane, jezeli byly jakies 
watpliwosci zesmy wszystkie uzgodnili, za co naprawde dziekuje i wszystko bylo procedurze. 
Bardzo dziekuje za to, ze wszystko jest zrobione tak jak trzeba elegancko. Dziekuje bardzo. 

Pan Arkadiusz Swiderski - ja jeszeze na temat studium eheialem powiedzicc jedna taka rzeez studium 
rue jest aktem prawa miejscowego, czyli Die stanowi podstawy oprawnej do wydawania decyzji..stanowi akt 

poIityki przestrzennej w gminie ezy dokument pomoeniezy. Dokument pokazujacy, w jakim kierunku, na 
jakieh zasadaeh, w ktorych miejseaeh powinna rozwijac sie gmina. Na podstawie studium przekazywane sa 

plany miejseowe zagospodarowania przestrzennego, ktore juz okreslaja przeznaezenie terenu pod te 

funkcje ktore sa przedstawione na projekeie studium sa to funkeje terenu a nie ieh dokladne 

przeznaczenie tym bardziej studium wykonane jest w odpowiedniej skaIi i na mapie topografieznej a nie na 

mapie ewideneyjnej stad nie zawsze bedzie tak, ze kazda dzialka, co do dzialki, co do milimetra zostanie 

przeznaezone w ten sposob jak to by eheial wlasciciel albo, jaki by! zlozony wniosek z tego wzglcdu, ze 

fizvcznie rue rna mozliwosci a ustawa rowniez tego nie przewiduje zeby studium bylo wykonywane na 

mapie ewideneyjnej na podstawie, ktorej mozna by okrdIic dokladnie, kto gdzie buduje. Natomiast 
miejsco\vy plan zagospodarowania przestrzennego powinien zgodnie z ustaw  0 planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym powinien bye zgodny z studium. Natomiast patrz c na to, ze studium 
jest przygotowane w skaIi ad 1: 10000 plan jest przygotowywanyw skali od 1: 2000 b'ldz nawet wi,kszy po 
prosta te tereny, kt6re znajd  si  w planie maj4. miee funkcjt;, kt6ra jest towniez zapisana w stuclium 
natomiast nie oznacza to, ze jezeli jest mieszkaniowka to ina bye tylko i "\vyl cznie mieszkaniowka mozna 
"\vp1"owadzie uslugi obowi zuje jeszcze line prawo, prawo materialne, prawo budowlane, ktore np. okresla 

szczeg61owo, co jest, czym czyli co to jest dom mieszkalny, zabudowa jednorodzinna itd. tam jest 
szezegolowo okteslone. Plan miejscow)' ui)'wa juz prawa budowlanego i wtedy okrdlone jest, co rnozna a 

czego nie mozha. To jest pokazane calosdowe jak gmina pow:inna si  rozwijac z uwagi, ze plan miejscowy 
przygotowywany jest dIa fragmentow, poniewaz jezeli bylby przygotowany plan dIa ealej gminy .. wypelniac 
ok1"eSlac bankructwo gminy, poniewaz tam jest zobowiflzanie do wykonania .. zadan wlasnych z zakresu 

infrasttuktury teehnieznej. Mowi  st'ld jest to studium stanowi podstaw  poIityki przestrzennej a nie 
przeznaczenia i zagospodarowania szczegolowego terenu 

Przewodniczl!ca Rady Miejskiej - dzi kujemy, ale nasun lo mi si  jeszcze jedno pytanie 
zwillZku z tym, co Pan teraz powiedzial w studium jest w cz sci opisowej zapisane, ze powstanie 
super i hipermarket6w jest zagrozeniem dla W gorzyna i przyjmujllc takie studium przyjmujemy 
sobie takie zalozenie 

Pan Arkadiusz Swiderski - prosz, Panstwa zagroienie oezywiSeie budowa obwodniey przez miasto, 

przez ktore przejeidzaj'l setki ei,zarowek budowanie obwodniey par, kilometrow dalej rowniez jest 
zagrozeniem, poniewaz Iudzie b d  omijae to miasto szczerze m6wi c ktos, kto jedzie p1"zez \'(l garzyna, 

po co rna zajezdzac skoro ma obwodnie  prawda a jezeli b,dzie jeehal przez srodek miast to zobaezy 
sklep aeha i si, zatrzyma. Rowniez tak sarno idzie w wielkopowierzehniowyeh obiektaeh handlowyeh 
towniez maze stanowic zagrozenie z tego wzgkdu, ze wiadomo jakies miejsce pracy, ale z drugiej strony 

patrz'le na te uslugi, ktore tu wyst puj'l nie b,dzie to az takie zagrozenie jak \V duzyeh miastaeh .. powstanie 
fabl)'ki, ktora powoduje zagrozenie srodowiskowe rowniez moze stanowlc jakid zagrozenle dla 
mieszkancow nie konlecznie finansowe, ale jeSli chodzi 0 zdrawle moze ceny nleruchomosci spase, rue 

atrakcyjnose terenu 

Przewodniczl!ca Rady Miejskiej - bardzo prosz  soltysie 
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Soltys Sobczyk - 

.. chcialem zwrocic uwag  na taka rzecz gl6wnym czynnikiem bylo to, ze te 

gtunty byly zapisane rolne, jako mtystyczne i rzeczoznawcy to wykorzystywali a tuz prosz  
Paristwa Pan rnecenas prawdopodobnie wie, Nie dawno ta spraw" zaj"l sie Sad Najwvzszy i 

wydal orzeczenie, kt6re m6wi wyraznie, ze rzeczoznawcy, ktorzy to jest razace wycena 
rzeczoznawc6w w oparciu a studiurn w takim przypadku, bo 90% Gmin w Polsce nie rna planu 
przestrzennego i opierajac sie na studiurn wycen  robic to jest razace naruszenie prawa tak 
powiedzial tylko tyle. 

Pani Burmistrz - Wysoka Rado ja zwracam sie z prosba a glosowanie i przyjecie tego studium, 
dlatego, ze ana powinno juz bye dawno uchwalone w sierpniu ubieglego roku a dzisiaj juz prawie 
mamy rok po terminie i to studium maze nie idealne, bo nigdy nie rna idealnego planu czy 

studium, bo sie nie przewidzi dziesiatki roznych przypadk6w, ale ocene, ze jest poprawne, ze 
spelnia te funkcje, przede wszystkim rolnictwo i ziemie na sprzedaz dla rolnik6w i oczywiscie 
markety .. 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - przechodzimy do glosowania, glosowanie odb dzie si  
najpietw nad rozpatrzeniem Burmistrza uwagi wniesionej ptzez mieszkanca. Kto jest za 

ptzyj ciem takiego rozstrzygni cia Bmmistrz w sptawie rozpatrzenia uwagi? Kto jest za prosz  i 
podniesienie t ki. 
Na og6Jn'lliczb'l' obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za-5 
Przeciw-4 
Wstrzymalo sil; - 2 

Jedna osoba nie glosowala 
Rozstrzvgni cie uwagi przez Burmistrza zostalo przyj te 

Przewodnicz ca Rady Miejskiej - przechodzimy do glosowania nad uchwal", kto jest za 
przyj ciem uchwaly jak m6wi a tym poptawiony dtuk m 1? Kto jest za prosz  a podniesienie r ki 

Na og6Jn'lliczb'l' obecnych na Sali obrad 12 radnych, glosowalo: 
Za-7 
Przeciw-5 
Wstrzymalo sil; - 0 

Uchwala zostala przyj,<ta 

Uchwala Nr XXI/183/2008 
w sprawie uchwalenia aktualizacji studium uwarunkowan i 

kierunk6w zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
W gorzyno 

(uchwala stanowi za1'lcznik nr 4 do niniejszego protokolu) 

Przewodnicz ca Rady Miejskiej - uchwala a akmalizacji smilium uwarunkowan i kierunk6w 
zagospodarowania ptzestrzennego miasta i gtniny W gorzyno zostala podj ta. Oglaszam 15 

minut przetwy. 

-15 minut przetwy- 
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Przewodnicz ca Rady Miejskiej - oglaszam koniec przenvy przechodzimy do kolejnego 
punkm z porz"dku obrad jest nim dtuk m 2 podj cie uchwaly w sptawie uchwalenia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy W gorzyno. Bardzo 

prosz  Komisje a opitli . 



Przewodniczqcy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - opinia Komisji Budzetowo - 

Gospodarczej i Komisji Spoleczno - Oswiatowej do uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobern Gminy W gorzyno druk fit 2. Komisje wnioskuja 0 

wprowadzenie do uchwaly nastepujacych zmian wykreslic z § 14 uchwaly caly punkt 2 oraz z 

uzasadnienia w 3 akapicie wykreslic slowa to jest likwidacja mieszkan socjalnych we wspolnotach 
mieszkaniowych, Komisje po poprawkach projekt uchwaly zaopiniowaly pozytywnie. Nad 
programem wieloletnim pracowalismy duzo miesiecy .. Pani Burmistrz sama wie, bo kilka razy 

Pani deklarowala, ze jak nie bedzie wpadek, poprawek to glow  daje 
.. 
dzisiaj mysle, ze po roznych 

spostrzezeniach w uwagach Komisje wnioskuja po tych poprawkach za jego przyjeciem 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - ja chcialarn jeszcze do protokolu, ze na sale obrad nie 

powrocil radny Mielcarek, ale quomm zostalo zachowane. Czy ktos z Pans twa radnych chcialby 
jakies uwagi wniesc? Nie widze przechodzimy do glosowania, kto jest za wnioskami komisji a 

wykreslenie z §14 caly punkt 2 kto jest za prosz  0 podniesienie reki 

Na ogain'!, liczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za -11 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo silt - 0 

Wniosek zostal przyj .. ty jednoglosnie 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - kto jest za przyjeciem uchwaly z wnioskami Komisji? Kto 
jest prosz  a podniesienie r ki 
Na ogain'!, liezbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-9 
Przeciw-O 
Wstrzymalo silt - 2 

Uehwala zostala przyj .. ta 

Uchwala Nr XXIj184j2008 
w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Wcegorzyno 
(uchwala stanowi zal'!,cznik nr 5 do niniejszego protokolu) 

Przewodnicz'l.ea Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego dmku fit 3 podj cie uchwal w 

sprawie okrdlenia zakresu i formy informacji 0 przebiegu wykonania budzetu gminy W gorzyno 
za I palrocze roku budzetowego. Bardzo prosz  Komisj  0 opini  

Przewodnicz'l.ey Komisji Budzetowo - Gospodarezej p. Mazuro - Komisj  wspalne projekt 
uchwaly na dmku fit 3 zaopiniowaly pozytywnie 

Przewodniez'l.ea Rady Miejskiej - czy S'l jakid wnioski lub uwagi? Nie widz  przechodzimy do 

glosowania. Kto jest za przyj ciem uchwaly jak mawi 0 tym druk fit 3? Kto jest za prosz  0 

podniesienie r ki 
Na ogain'!, liczbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za -11 
Przeciw-O 
Wstrzymalo silt - 0 

Uehwala zostala podj .. ta jednoglosnie 
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Uchwala Nr XXIj185j2008 
w sprawie okreslenia zakresu i formy informacji 0 przebiegu 

wykonania budzetu gminy W gorzyno za I polrocze roku 
budzetowego 

(uchwa!a stanowi za!,!cznik nr 6 do niniejszego protoko!u) 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - druk 111' 4 zmiany budzetu Gminy W gorzyno na rok 2008, 

bardzo prosz  Komisje 0 opinie, 

Przewodniczacy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Opinia Kornisji 

Budzetowo - Gospodarczej i Komisji Spo!eczno - Oswiatowej zmiany budzetu Gminy 
W gorzyno na rok 2008 druk 111' 4. Komisje wnioskuja a wprowadzenie nastepujacych zmian w 

§3 pkt. 2 wykreslic kwote 16.505,00 zl przeznaczonej na zakup kontenera dla solectwa Dlusko, 
Sarnikierz, Podlipce, w §3 pkt. 5 zwiekszyc a kwote 700,00 zl z przeznaczeniem na wywoz 
odpadow wielkogabarytowych, w uzasadnieniu przy zwiekszonych dochodach pkt. 1 wykreslic 
slowo "i odnowe", przy zwiekszonych wydatkach pkt. 3 dopisac po uzyskaniu prawa wlasnosci 

do nieruchomosci, pozostala kwota nie podzielona 15.805,00 zl Kotnisje po poprawkach projekt 
uchwa!y zaopiniowaly pozytywnie 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - kto z Paristwa radnych ma jakies wnioski lub uwagi? Bardzo 
prosz  radna Kamiriska 

Radna Kaminska - ja chcialam powiedziec, zc skladam kolejny wniosek bye moze nie przejdzie, 
ale go skladam, poniewaz pieniazki, ktore zostaly darowane przez jakis tam dawnych 
mieszkaricow Mieszewa nie powinny bye wprowadzone do budzetu miasta i gminy W  gorzyno. 
Nie ta droga zalatwiania sprawl' 

Pani Burmistrz - po Kornisji dzwonilysmy z Pania Skarbnik do RIO z zapytaniem czy taka 

darowizna maze bye przyjeta do budzetu oczywiscie, jezeli jest to darowizna na szlachetny cel a w 

tym przypadku jest to darowizna od obywateli nietnieckich dawnych wlascicieli Mieszewa na 

uporz'ldkowanie obeliska wsi l'vIieszewo. Ten obelisk jest uchwalony Planie Odnowy 
l'YIiejscowosci l'YIieszewo, jako tniejsce patni ci hist01)'cznej a obeliska dla wyjasnienia nie oznacza 

jakid tam mauzoleum zolnierzy nietnieckich tylko tam spoczywa pi"ciu synow tego wlasciciela 

lVIieszewo, ktorzy polegli w I wojnie swiatowej i kazdy katnien symbolizuje jednego syna i tam S'l 

wyqte daty urodzenia i stnierci i dlatego wplata jest do budzetu gminy, poniewaz tutaj 
zastanawialysmy si  z Pani'l soltys jak t'l spraw" rozwi'lzae i doszlysmy do wniosku, ze jezeli 
b"dzie darowizna wplacona do budzetu gminy i przekazana na Rad" Soleck'l wowczas b dzie to 
najlepsze rozwi'lzanie, poniewaz nikt nie b dzie zarzucal czy Pani soltys, ze wzi la pieni'ldze od 

obywatela nietnieckiego i nie wiadomo ile wzi la i co z nimi zrobila Pani soltys chciala tego 

unikn'le, wi c po prostu spisalismy w Urz dzie porozutnienie. RIO nie ma zastrzezen uwazam, ze 

na szlachetny cel nie powinni tu radni kwestionowae, bo te pieni'ldze zostan'l wydatkowane tak 

jak sobie daruj'lcy zyczy, czyli na uporz'ldkowanie tego terenu, ktoq dzisiaj jest stnietniskiem i 

jest to zakrzaczone. Wid chce to uporz'ldkowae i ja si  do tego przychylam, bo uwazam, ze jest 
to wazna inicjatywa. 

Przewodniczllca Rady Miejskiej - dzi kuj", radna Kamiriska prosz  

Radna Kaminska - Pani Burtnistrz to nie bardzo sprytne ja tylko powiem tak prosz  Pans twa 
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1645 zl ja rozumiem Pania soltys nie chce brae pieniedzy, bo wiadomo jak jest potem w 

solectwie i tutaj ja ta wersje podtrzymuje tylko prosz  Paristwa te 1600 zl w tym, co Pani 

Burmistrz pokazala nam na Komisji jest taka karteczka porozumienie miedzy Pania Burmistrz a 

tym Panstwem niernieckim i tam juz jest tych punktow dosyc duzo i za 500 euro to ja chcialabym 

spotkac ktos, kto to wszystko zrobi, bo tam jest lacznie z odnowieniem liter ze zrobieniem krzyza 
i tam jeszcze innych rzeczy, wiec jezeli odnowa ma kosztowac 500 euro to szukajmy fachowcow 
ja mysle, ze to bedzie nie realne i potem bedzie cos takiego, ze zaczelismy to dolozmy, ze swoich 
i skoriczrny, Tego chcialam tylko uniknac i takich rzeczy sie po prostu nie robi przede wszystkim 
Pani dobrze wiedziala, ze to nie jest nasze, wiec na nasze sie pieniedzy rue przyjmuje, Niech sobie 

szukaja innych form mogli bezposrednio do ZUK - u alba do stowarzyszenie Mieszewa oni by 
przyjeli maja taka mozliwosc wspolpracy, 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - ja jeszcze chcialam poprosic Pana mecenasa czy gmina rna 
prawo przyjac i wydatkowac pieniadze na cos, co rue jest prawnie gminnym srodkiem czy 
zasobem 

Pan Mecenas KrzysztofJudek- a co to jest 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - to jest agencYJne 1 na dzien dzisiejszy agencja jest 
wlascicielem i gmntu to nie jest gminne 

Pan Mecenas Krzysztof Judek - ale jaki cel maja te obeliska? 

Radna Kaminska - nie wazne, jaki charakter wazne, ze jest na konkretny eel a za malo tych 
pieniedzy jest, jezeli podpisalismy porozumienie 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - na dzieri dzisiejszy to nie jest nasze, nie jest gminne czy 

gmina maze wydatkowac na ten cel pieni'ldze? 

Pan Mecenas Krzysztof Judek - 

.. w'ltpliwosci, bo musi bye do tego uzasadnienie zeby to robila 

gmina to musialoby miee to charakter pomnika, ktoty jest.. 

Przewodnicz'!ca Rady Miejskiej - to jeszcze mam pytanie do Pani Skarbnik prosz  
odpowiedziee jak w swietle przepisow ustawy a flnansach publicznych czy z budzetu gminy 
rnozna "vydatko\vac nu cos, co rue jest nasze 

Pani Skarbnik - na dzien dzisiejszy te srodki nie mog'l bye wydatkowane, dlatego jest taki zapis 
Komisji pod wamnkiem prawnego wladarua ruemchomosci'l, jezeli b dzie przyj te srodki nie 

b d'l wydatkowane .. 

Pani Burmistrz - przekazalam pismo Panu Przewodrucz'lce, ze Agencja wyraza zgod  na 

przekazanie cz sci tego terenu, na ktorym stoi obelisk dla gmin ja procedur  rozpocz lam, wi c 
zalatwiam i b dzie to zalatwione. A trudno powiedziee gosciom z Niemiec przyjdzcie za rok jak 
ja zalatwi  formalnosci. Przyjezdzaj'l raz w roku odwiedzaj'l te strony 

Przewodnicz,!cy Komisji Budietowo - Gospodarczej p. Mazuro - ja chc  zwrocie uwag  na 
treSe .. to nie jest tak jednoznaczne Komisja 500 euro Komisje zgodzily si  wychodzi slowo 
odnow , czyli to jest tylko na uporz'ldkowarue terenu wokol obelisku to ten smietnik, ktoty 
wokolo zrobilismy to te pieru'ldze pojd'l na posprz'ltanie a stae by nas bylo na posprz'ltarue z 

gtninnych tych robot, co na wsiach naszych pracuj'l bysmy to posprz'ltali bez jakiejs tam 
jalmuzny. Zapis dalej mowi, ze b dzie mozna wydatkowae po uzyskaniu prawa wlasnosci do 

nieluchomosci. Prawd'l jest, ze ja dostalem wczoraj pismo i kr'lzy teraz z N owogardu idzie do 

Szczecina i Pani Burmistrz dziala zeby to przej'le na mienie gminne, ale tu si  mowilo a odnowie 
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my, jako Komisja odnowy nie chcemy, chcemy uporzadkowac teren a to mozemy zrobic juz 
dzisiaj, bo praktycznie to nasi mieszkaricy tam nasmiecili a nie ci zmarli, co tam Ieza, 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - jesli dobrze zrozumialam na Komisji jeden z radnych 
mieszkaniec lVIieszewa powiedzial, ze nawet uporzadkowac tego terenu nie mozna bylo, 
poniewaz Agencja zaczela wnosic to, ze ona jest wlascicielem i dlaczego ktos wszedl w obey 
teren. Nawet sam mieszkaniec lVIieszewa byl przeciwny zeby przechodzilo to przez gmin  i zeby 
gmina robila tam rozne rzeczy. Czy sa jeszcze jakies wnioski? Kto jest za wnioskiem radnej 
Kaminskiej 0 wykreslenie kwoty 1.645,00 zl z §1 pkt. 1 i wykreslic z §3 pkt. 6 kto jest za 

przyjeciem takiego wniosku. Kto jest za prosz  0 podniesienie reki 
Na ogolnq liczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-5 
Przeciw- 5 

Wstrzymalo sie -1 
Wniosek nie zostal przyj ty 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - kto jest za przyjeciem wnioskow Komisji jak odczytal 
Przewodniczacy Komisji Budzetowo - Gospodarczej kto jest za przyjeciem wniosku prosz  0 

podniesienie reki 
Na ogoIn'lliczbl{' obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-7 
Przeciw-4 
Wstrzymalo sie - 0 

Wniosek zostal przyj ty 
Przewodniczqca Rady Miejskiej - kto jest za przyjeciem uchwaly w sprawie zmian budzetu 
Gminy W gorzyno na 2008 rok jak mowi 0 tyro druk nr 4 z wnioskami Komisji? Kto jest za 
prosz  0 podniesienie reki 
Na ogoIn'lliczbl{' obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-9 
Przeciw-O 
Wstrzymalo si  - 2 
U chwala zostal podj ta 

Uchwala Nr XXI/186/2008 
w sprawie zmiany budzetu Gminy W gorzyno na rok 2008 

(Ilchwala stanowi za1'lcznik nr 7 do niniejszego protokolll) 

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego di'Uku jest rum di'Uk nr 5 w 

sprawie zmiany budzetu Groiny W gorzyno na rok 2008. Prosz  Komisje 0 opini  

Przewodnicz'lcy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - projekt uchwaly na di'Uku 

nr 5 w sprawie zmiany budzetu Gminy W  gorzyno na rok 2008 zostal zaopiniowany pozytywnie 

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - kto z Pans twa radnych ma jakid wnioski lub uwagi? 
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Pani Burmistrz - prosz  Panstwa chcialam poinformowac, ze dzisiaj otrzymala z wydzialu 
budownictwa z Powiatu decyzj  na budow  Boisko wielofunkcyjnego Orlik 2012 zwi'izku z tyro 
inwestycja b dzie tealizowana 

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - bardzo prosz  radna Kamiri.ska 

Radna Kaminska - ten wai'Unek, 0 ktolym Pani mowila .. to b dzie Pani mogla realizowac? 



Pani Burmistrz - tak jak informowalam Pans twa jak oglosimy przetarg to zobaezymy, Jakie 
beda oferty wtedy zadeeydujemy ezy wykonujemy t'\ inwesrycje ezy realizujemy, poniewaz 
informacje z innyeh groin dochodza rozne, rozne sa eeny, przetargi wszystko zostawiam do 
deeyzji Rady po przetargaeh 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - jesli nie ma zadnych uwag ani wnioskow przeehodzimy do 
. 

glosowania. Kto jest za przyjeciem uehwaly w sprawie zmiany budzetu Gminy W gorzyno na rok 
2008 jak mowi 0 tym druk nr 5? Kto jest za przyjeciem prosz  0 podniesienie reki 

Na ogolne Iiczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, g/osowa/o: 
Za-8 
Przeciw+ 0 

Wstrzymalo sie - 3 

Uchwala zostal podjt;ta 

Uchwala Nr XXI/187/2008 
w sprawie zmiany budzetu Gminy W gorzyno na rok 2008 

(ucbwele stanowi zaJ'lcznik nr 8 do niniejszego pxotokotu) 

Przcwodniczqca Rady Miejskiej - przeehodzimy do kolejnego projektu uehwaly jest rum druk 

nr 5 a w sprawie zmiany budzetu Groiny W gorzyno na rok 2008. Prosze Komisje 0 opinie 

Przewodniczacy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisja Budzetowo - 

Gospodareza i Kornis]a Spoleezno - Oswiatowa opiniujac projekt uchwaly na druku nr 5 a ktory 
byl wprowadzony na Komisje wnioskuja 0 wprowadzenie nastepujacych zmian §2 pkt. 1 i pkt. 2 

- wykreslic, §3 pkt. 2 wykreslic Komisje po poprawkaeh projekt uehwaly zaopiniowaly 
pozytywnie 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - ezy ktos z Paristwa radnyeh chcialby zabrac glos? Nie widze 

prosz  Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz - szanowni radni zwraeam si, z prosb'\ 0 rozwazenie zeby to zadanie przy 
akeeptaeji radnyeh prowadzic przebudowa drogi w Sielsku slyszeliseie Panstwo od soltysa, jaki 
jest tam stan drogi i wykonac t'\ inwestyej, przy pomoey, Jakie s,\ w Wojewadzkim Funduszu 
Oehrony Gmntaw, ale zeby to zadanie zglosic to potrzebne jest otwareie nowego zadania 

inwestyeyjnego za zgoda Rady i po dokladnyeh analizaeh z Panem Romanezykiem i z Pani'\ 
Skarbnik prosilabym 0 przeznaezenie na posiadanie 5.000,00 zl zebysmy mogli zaplacic mapy i 

wyei'lg z ksi'lg wieezystyeh i zlozyc wniosek do Urz du Marszalkowskiego. Na dzisiaj zadnyeh 
srodkaw nie musimy planowac, poniewaz wystarezy zaswiadezenie, ze srodki b d,\ zaplanowane 
w budzecie na 2009 rok. J ezeli prosz, Pans twa bysmy dostali na ta drog, dostali ta dotaeje od 

Marszalka tak 120.000 zl na kilometr to mozemy t'\ drog, na kolonie w miar  porz'\dnie niZ to, 
eo robimy do tej pory. TakZe prosz, Pans twa my proponujemy z Pani'\ Skarbnik zdj,cie 5.000 zl 
z zadania, ktare jest w budzecie a mianowieie budowa Remizy Strazaekiej OSP w \'V',gorzynie. 
Odpowiedz na pytanie ezy to zadanie b,dzie realizowane, ale musze najpienv zwi,kszyc srodki w 

budzecie zeby mozna bylo na to zadanie dodac, poniewaz jest tylko 20.000,00 zl a 20.000,00 zl to 

starezy na mapy geodezyjne do eelaw projektowyeh a projekt 40-50.000 zl, wi e to zadanie jest 
zamarkowane do realizaeji, ale jest tylko 20.000 zl, bo tak na poez'\tek si, planuje a dopiero teraz 

w trakcie pozyskiwania srodkaw mozna na te zadanie zwi kszyc pieni'\dze. B,dzie rozliezenie 

Gimnazjum, b dzie przetarg na wyposazenie dostaniemy dotaeje z MEN wiee to wszystko jak 
potem rozliezymy wrzesien pazdziernik okaze si  ile pieni,dzy zostaje to tutaj tego zadania nie 

kwestionuj" ze nie wykonam tylko w tej ehwili 20.000 zl to jest poez'\tek planowania inwestyeji. 
Moja prosba zeby te 5.000 zl wyrazic zgod, na zdj cie 
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Radna Kaminska - Pani Burmistrz .. drodzy Paristwo ja uwazam, ze takie przesuniecie, ze strazy 
gdzie kazdy z nas krzyezy i widzi, ze tak straz prornuje gmin  wszedzie, wszedzie strazakow 
chwala i pogotowie i polieja a strazacy nie maja podstawowych rzeezy. Natomiast, jesli ehodzi a 

drogi prosz  Panstwa jestem przeciw Sielsku z tego wzgl du, ze tam bylo tylko czesc 

wyremontowane i teraz sie okazuje, ze to nie by1 dobry remont, nie spelnil zadari ja skoncze 
pozwole Panu mowic. Teraz tak remont nie byl przemyslany, ale bylo robione, bo trzeba bylo 
Sielsko. J a caly ezas krzycze a Kakolewice, bo drogi sa w tragicznym stanie alba w ogole ich nie 
ma i call' czas nam sie tlumaczy, ze cos tam a tu nagle na Sielsko znajduja sie jakies pieniadze, 
wiec mowie naprawde wprost gdyby Pani ad poczatku powiedziala, jakie drogi beda robione i 

bylo to powiedziane nie byla przewidziana Sielsko, byla przewidziana straz, bo tam chlopaki 
zasluguja 

Radny Mazuro - dyskusja jak na Komisji, ale Pani Burmistrz zmienila taktyke i w tej chwili 
powiedziala, ze bedzie czynic prace w kierunku OSP, bo nako misji padla odpowiedz za 20.000 

zl to nie bede robita rernizy, bo to na podklady geodezyjne nie starezy. My powiedzielismy, ze te 
10.000 zl, co w Bulach przeznaczylismy na remont drogi w Sielsku i tam dokladnie pisalismy 
10.000 z1 na droge w Sielsku tam iles na Gardno i w tej chwili te 10.000 z1 jest przewidziane na te 
dziury, Pani Burmistrz zmienila sposob wydatkowania mowi nie damy tych 10.000 zl zlozymy 
wniosek do funduszy ochrony tych drog gminnych tam na wsiaeh i b dziemy to robie zanim ten 
wniosek zlozy Urz'ld zanim to pojdzie do Marszalka to troch  poiniej powiedzmy, ze to w 

przyszlym roku b dziemy robie pewnie tez w okresie letnim. W tej chwili musimy polatae i nie 
zabierajmy pieni dzy jak juz na te dziury dali, bo wlozylismy juz 50.000 z1 gdzid juz 22.000 zl 
poszlo w polbmki a teraz przyktyjemy asfaltem. Na Komisji ledal temat, ze nie godzimy si  
zabierae z remontu tych drag i Pani Burmistrz nie miala pieni dzy sk'ld wzi'le i komisja 
powiedziala trudno wniosek nie pojdzie do Wojewodzkiego Funduszu Ochrony tyeh drag 
gminnyeh, ale teraz jest jakis pomysl, ze weimiemy, ze strazy Komisj  nie zgodzily si , ze straz)' 
zabrae i pozostawie te 20.000 zl to jest malo. W tej chwili tak praktyeznie wniosek jest moj 
radnego nie Komisji, bo wniosek Komisji byl inny ezy na t'l drog  maze te 5.000 zl nie starczy na 
te dziury a z drog zabrae te 5.000 zl juz nie grzebae przy tych strazach. Z drogi maze 5.000 zl 
starezy w tym roku zeby dziUll' polatae, bo 50.000 zl rna Pan Romanczyk do naprawy drog 
gtninnych on lata te wszystkie jak strazak, ale on mowi, ze te 50.000 zl mu nie starezy to maze 
wniosek Pani Burmistrz mawil a strazaeh zeby wzi'le 5.000 zl maZe go spreeyzowae i zmienie go 
na t'l drog  zabrae 5.000 zl, ale 5.000 zl zostawie na te dziury i b),lbym za tym zeby wykrdlie 
5.000 zl z tej dragi w Sielsku a 5.000 zl zostawie 

Pani Burmistrz - Panie Przewodniez'lcy zgadzam si  

Radna Kaminska - ja mam takie pytanie powiedziane jest tak dajemy 5.000 zl inwestycja 
kosztuje 400.000 zl blokujemy sobie budzet tak? Straz na przyszlose powiemy, ze nie, bo jest 
zrobiona droga, bo jest budowane cos tam jeszeze. Jest przewidzian), taki scenariusz? 

Pani Burmistrz - Pani radna, jezeli rozpoezniemy w przyszlym roku remiz  strazack'l zrabimy 
w przyszlym raku projekt to na pewno rozpoeznie si  budowa w 2010 a jeszeze jak zlozymy 
wniosek do RPO to prasz  wiedziee, ze remiz  nie b dziem)' budowae, ze srodkow wlasn)'ch 
tylko b dziem)' si  starali pozyskae fundusze unijne, ale na prz)'szly rak jak b dzie projekt to 
b dzie bardzo dobrze a budowa remiz), w W gorz)'nie to jest gdzid 3 mln, wi e prz)'szle lata i 

splata kred)'tu za Gimnazjum i musim), w)'waz)'e, bo wchodzi kanalizacja w W gorz)'nie, remiza 3 

mln, trzeba kazdego roku zrobie porz'ldnie jak'lS drog , bo drogi w gminie S'l fatalne. Nie mog  
zlozye deklaracji, ze ta inwestycja b dzie w)'konana, bo mam)' powazne inwestyej  ta remiza 
strazacka jest kolejn'l duz'l inwestyej'l, bo to jest rz du 3 mln a potem jeszcze wyposazenie takie 
prajekt b dzie zrobion)" pozwolenie gmina uzyska jak msz'l fundusze unijne to wted)' b dziemy 
si  stare pozyskae pieni'ldze na remiz . Weide przyklad Zwierzynek ile lat 5 - 6 lat adaptacja 

Zwierzynka i jeszcze w tym roku 30.000 zl w)'nvalam ad Panstwowej Strazy Pozarnej. Nib), 
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wszyscy tak wspieraja sa potrzebne, bo ratuja zycie, ale jak przyjdzie 0 zalatwienie pieniedzy to 
jest bardzo ciezko. 

Radny Kolodynski - prosz  Pans twa zapraszam wszystkich do nas do remizy, Chcialem 

powiedziec tylko tyle jednostka srednio rocznie wyjezdza ok. 150 raz dwa pojazdy w tej chwili 
mokna, dlatego, ole sypie sie dach. Pani Burmistrz to nie jest takie proste ja caly czas prosz  0 to, 
aby przyspieszyc ta inwestycje my nie mamy sie gdzie ubrac .. 150 wyjazdow w ei'lgu roku my 
zalatwiamy cala robote z Panstwowa Straz Pozarna a pracujemy w warunkach skrajnie 
skandalicznych. To nie jest tak sobie, bo jak gmina czy Pani Burmistrz odkladamy na kolejne 
lata .. jezeli dalej bedzie odkladane na kolejne lata i pieniadze beda przesuwane 

Pani Burmistrz - ale Pan jest radnym Pan glosuje nad budzetem, bedziemy te pieniadze dzielic 

na przyszly rok na pewno jest to wazna inwestycja nie mowie nie ale zobaczymy jak bedziemy 
dzielic pieniadze 

Radny Kotodynski - w Dobrej Nowogardzkiej Burmistrz juz sie przejechal na strazach 
Przcwodniczaca Rady Miejskiej - oglaszam 5 minut przerwy 

- 5 minut przerwy - 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - koniec przerwy, jesteSmy przy druku nr 5 a mamy dwa 

wnioski, wniosek Komisji, aby w § 2 wykreslic pkt. 1 i w §3 wykreslic pkt. 2 oraz wniosek 

radnego Mazuro, aby w § 2 pkt. 1 zmniejszyc ta kwote z 10.000 zl na 5.000 zl i jednoczesnie w §3 

pkt. Zmniejszyc z 10.000 zl na 5.000 zl i te dwa wnioski bedziemy glosowac w glosowaniu 
alternatywnym. Glosujemy za wybranym wnioskiem, czyli raz. Czy S'l jakieS pytania do 

glosowania? Wniosek najdalej id"cy jest wniosek komisji 0 wykreSleniu b dzie glosowany, jako 
pielwszy. Kto jest za wnioskiem komisji? Kto jest za prosz  0 podniesienie r ki 
Na og6Jn'lliczbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za - 5 radnych 
Wniosek nie przeszedl 
Przewodnicz ca Rady Miejskiej - kto jest za wnioskiem radnego Mazuro aby zmniejszyc 
kwot  z 10.000 zl na 5.000 zl, kto jest za wnioskiem radnego Mazuro? 
Na og61n'lliczbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za - 6 radnych 
Wniosek przeszedl 

Przewodnicz ca Rady Miejskiej - mamy kolejny wniosek 0 to, aby w §2 wykreSlic pkt. 2 ktory 
mowi 0 zabraniu ole strazy 15.000 zl Komisja wnioskuje, aby ten zapis wykreSlic i pozostawiC w 

strazy te 15.000 z1. Kto jest za tym wnioskiem Komisji? Kto jest za prosz  0 podniesienie r ki 
Na og6Jn'lliczbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za -11 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si  - 0 

Wniosek zostal przyj .. ty jednoglosnie 

Przewodnicz ca Rady Miejskiej - kto jest Za podj ciem uchwaly w sprawie zmiany budzetu 

Gminy W  gorzyno na rok 2008 z przyj tymi wnioskami? Kto jest za prosz  0 podniesienie r ki 

Na og6Jn'lliczbf obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-7 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si  - 4 
U chwala zostal podj .. ta 
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Uchwala Nr XXI/188/2008 
w sprawie zmiany budzetu Gminy W gorzyno na rok 2008 

(uchwafa stanowi zaf'lcznik nr 9 do niniejszego protokofu) 

Przewodniczaca Rady Miejskiej -przeehodzimy do kolejnego projektu uehwaly w sprawie 
wyrazenia zgody na nieodplatne nabyeie ad Agencji Nieruchomosci Rolnych zabudowanych 
dzialek w obrebie Podlipce i Stare W  gorzynko druk ill 6. Prosze Komisje a opinie do druku ill 6 

Przewodniczacy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisje projekt uchwaly 
zaopiniowaly pozytywnie .. 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - ja mam takie pytanie, kto na dzien dzisiejszy, ktory operator 
obsluguje tych mieszkaricow w Starym W gorzynku przy tych hydroforniach i w Podlipcach? 

Pani Burmistrz - Agencja nie mamy tam operatora 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - to jeszcze jedno pytanie, bo mowimy 0 wyrazeniu zgody a 

przejecie w Staryrn W gorzynku i w Podlipeach natomiast § mowi, ze zobowiazuje sie Burmistrz 
do czynnosci w zakresie przejecia Starego \'\1  gorzynka a Podlipee juz nie? W §2 nie rna takiego 
czegos 

Pani Burmistrz - powinno bye tylko w §1 nie ust. 1 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - skladam wniosek aby §2 mial zapis zobowiazuje sie 

Burmistrza do dokonania wszelkich niezbednych czynnosci w celu nieodplatnego nabycia na 
wlasnosc nieruchomosci 0 ktorych mowa w §1 niniejszej uehwaly Panie Mecenasie ezy tak moze 
bye? Kto jest za maim wnioskiem? Kto jest za prosz  a podniesienie reki 
Na ogolne liczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, gfosowafo: 
Za -11 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo si", - 0 

Wniosek zostal przyj .. ty jednoglosnie 

Radny Mazuro - bo ten projekt uchwaly bedzie skutkowala w ezasaeh przyszlyeh. Tu wczeSniej 
na ktorejs sesji byly interpelaeje odnosnie studni dla mieszkanca w tej chwili prosz  zwrocie 
uwag , ze przyjmujemy studnie dla 4 rodzin a w dtugim miejseu przejmujemy studnie dla jednej 
rodziny. Ci starsi radni to wiedz'l, ze si  to pozniej przelozy w kosztach eksploatacji. My t  
studnie komus wdsniemy, kto b dzie eksploatatorem i powie ja mam cumowe tak'l a tam S'l tak 
znaczne koszty eksploatacji, ze moze im dolozye. W uzasadnieniu Pani Bmm1strz pisze, ze 
Agencja 80% kosztow remontu hydroforni moze dofinansowae .. jak bym mial na pismie, ze 
doloz'l moze dolozye powie, ze 80% a z braku funduszy zrobimy sami i to jest pewne ryzyko, ze 
to b dzie konsekwencje jak przejmiemy te hydrofornie Pani Burmistrz dopelni formalnosd i 

przyjmie temat, ze woda na Wlodawie b dzie kosztowala 5 zl m' a my placimy powiedzmy 2 zl i 
wtenezas mieszkaniec b dzie pladl wod  2 zl a J:eszt  b dziemy musieli doplade. Studnie 
przyjmujemy dla jednego mieszkanca a musimy wiedziee, ze mamy w gminie mieszkancow gdzie 

nie maj'l studni sami maja kr cone rozne .. zeby miee swiadomose, ze takie zagrozenie ismieje, ze 

mog'l przyjse do Pani Burmistrz wzi liscie hydrofornie dla jednego mieszkanca prosz  mi zrobie 
studnie. Musimy si  liczye, ze pieni'ldze b dzie trzeba wydae 
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Radna Kaminska - mam takie pytanie Pani Burmistrz, jezeli bysmy poprosic 0 COS takiego .. czy 

Agencja na dzieri dzisiejszy moglaby sie podpisac pod pismem intencyjnym czy jakims tam z 

porozumieniem, ze dofinansuja nam te studnie w wysokosci 80% i dopiero ta uchwale 

Pani Burmistrz - najpierw musi bye uchwala potem porozumienie w sprawie przekazania 
dotacji taki jest warunek, ale tutaj prosz  Paristwa nie rna zagrozenia, poniewaz jezeli Agencja by 
nam tej dotacji nie przekazala ja tej uchwaly nie wykonam po prostu, bo nie rna pieniedzy na 

remont tych studni. Dyskutowalam z Mecenasem czy wprowadzic do § 2 pod warunkiem 

przekazania dotacji przez Agencje, ale Pan Mecenas mowi, zc nie ma sensu .. nie oni maja 
regulamin udzielania dotacji podpisany przez Prezesa i tam z gory wiadomo, co, do czego mozna 
dostac i nic wiecej nie dostaniemy ani mniej. Kiedys Agencja dofinansowala wg uznania a teraz 

jest to tak obwarowane zarzadzeniern Prezesa, kiedys bylo 100% dzisiaj jest 80% 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - czy ktos z Paristwa ma jeszcze jakies pytania lub uwagi? Nie 
widze przechodzimy do glosowania. Kto jest za podjeciem uchwaly jak mowi 0 tym druk nr 6? 

Kto jest za prosz  0 podniesienie reki 
Na ogolne Iiczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosolValo: 
Za-6 
Przeciw-l 
Wstrzymalo sic - 4 
U chwala zostal podj .. ta 

Uchwala Nr XXIj189j2008 
w sprawie wyrazenia zgody na nieodplatne nabycie od Agencji 

Nieruchomosci Rolnych zabudowanych dzialek w obrebie 
Podlipce i Stare W gorzynko 

(uchwate stetiowi za1'lcznik nr 10 do niniejszego protokolu) 

Przewodniczlj,ca Rady Miejsldej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwaly dmk nr 7 

uchwala w sprawie wyrazenia zgody na nabycie od Skarbu Panstwa w zarz"dzie NadleSnictwa 
Lobez niemchomosci zabudowanej budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym oraz budynkiem 

gospodarczym w obr bie ewidencyjnym Sarnikierz usytuowanej na dzialce nr 372/5 0 pow. 
0,2676 ha. Bardzo prosz  Komisje 0 opini . 

Przewodniczlj,cy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisja Budzetowo - 

Gospodarcza i Spoleczno Oswiatowa projekt uchwaly na dmku nr 7 w sprawie wyrazenia zgody 
na nabycie od Skarbu Panstwa w zarz"dzie NadleSnictwa Lobez niemchomosci zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym oraz budynkiem gospodarczym w obr bie 
ewidencyjnym Sarnikierz usytuowanej na dzialce nr 372/5 0 pow. 0,2676 ha, Komisje projekt 
uchwaly zaopiniowaly pozytywnie. Dziw  si , ze przejmujemy ta niemchomoSe zabudowan" jak 
NadleSnictwo mogloby sprzedae od razu mieszkancowi budynku tylko z przyczyn prawnych nie 
moze ta osoba nabye tej nietuchomosci jedynym w),jsciem jest przej cie przez Gmin  i Gmina 
sprzeda. Mielismy zapewnienie, ze do tego mieszkania nie b dziemy dokladae na remonty, ze stan 

techniczny jest taki dobty, ze Pani kupi stan taki jest na dzisiaj .. przejmujemy jakis staty budynek 
do remontu .. to prosz  wyremontowae .. Na pismie tego nie mamy. Pani Burmistrz w trakcie mojej 
wypowiedzi padlo czy mamy na pismie, ze nie b dziemy tego budynku 

Pani Burmistrz - prosz  Panstwa ta Pani jest wdow" po zmarlym leSniku w zwi"zku z tym, ze 

on krotko pracowal w NadleSnictwie nie nabyl tych uprawnien do kupna mieszkania .. NadleSniczy 
z poprzednim Burmistrzem zawarli takie uzgodnienia, ze ten budynek b dzie magI przejse do 

gminy i ona b dzie mogla kupie po cennie preferencyjnej, jako wdowa i syn przychodzi pyta si , 
kiedy b dzie sprawa zalatwiona, bo oni juz chq kupie a budynek jak twierdzi Pan Romanczyk, 
bo uczestniczyl w ogl dzinach budynek jest w stanie dobrym. My rowniez jak przyjmiemy od 
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Nadlesnictwa z zapewruerueru, ze budynek jest w stanie dobrym to nie bede sie kwapila z 

remontem takze na pewno kupia 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - mnie zaniepokoila ostatnia wypowiedz Pani, ze sa 

zainteresowani kupnem tej nieruchomosci, Ta Pani, ktora to zamieszkuje chcialaby na wlasnosc? 

Pani Burmistrz - tak ona i jej syn 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - Panie mecenasie mam takie pytanie czy przejmujemy tyIko 
nieruchomosc gmntow'l czy rowniez z budynkami? 
Pan Mecenas Krzysztof Judek - wszystko, co jest na nieruchomosci jest przekazywane z 

gmntem, budynki nie odrywaja sie od gluntu 

Przcwodniczqca Rady Miejskiej - czy sa jakies pytania lub uwagi do tego projektu uchwaly? 
Nie widze, kto jest za podjeciem uchwaly jak mowi 0 tym druk nr 7? Kto jest za prosz  0 

podniesienie reki 
Na ogolne llczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za -11 
Przeciw - 0 

Wstrzymalo sie - 0 
U chwala zostal podj .. ta jednoglosnie 

Uchwala Nr XXI/190/2008 
w sprawie wyrazenia zgody na nabycie od Skarbu Panstwa w 

zarzqdzie Nadlesnictwa Lobez nieruchornosci zabudowanej 
budynkiem mieszkalnym jednorodzinnym oraz budynkiem 

gospodarczym w obrebie ewidencyjnym Sarnikierz usytuowanej na 
dzialce nr 372/50 pow. 0,2676 ha 

(uchwala stanowi zatecznilc nr 11 do niniejszego protokolu) 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwaly druk nr 10 w 

sprawie zlozenia zawiadomienia 0 podejrzeniu naruszenia dyscypliny finansow publicznych przez 
Burmistrza W gorzyna. Czy sa jakies wnioski lub uwagi? Nie widze przechodzimy do glosowania, 
kto jest za podjeciem uchwaly jak mowi 0 tym druk nr 10? Kto jest za prosz  0 podniesienie reki 
Na ogolnq liczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, glosowalo: 
Za-8 
Przeciw-2 
Wstrzymalo si  -1 
U chwala zostal podj .. ta 

Uchwala Nr XXI/191/2008 
w sprawie zfozenia zawiadomienia 0 podejrzeniu naruszenia 

dyscypliny finansow publicznych przez Burmistrza W gorzyna 
(uchwala stanowi za1'lcznik nr 12 do niniejszego protokolu) 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - przechodzimy do druku nr 11. Jest to projekt uchwaly w 

sprawie przyjecia zrnian statutu Celowego Zwiazku Groin R - XXI z siedzib'l w Nowogardzie. 
Bardzo prosz  Komisjl' 0 opinil' 
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Przewodnicz cy Komisji Budzetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisje projekt uchwaly 
otrzymaly na posiedzeniu i projekt uchwaly zaopiniowaly pozytywnie 



Przewodniczqca Rady Miejskiej - czy sa jakies uwagi? Nie rna, kto jest za podjeciem uchwaly 
a tresci jak mowi druk nr 11? Kto jest za prosz  a podniesienie reki 
Na ogolne liczbe obecnych na Sali obrad 11 radnych, gtosowalo: 
Za -11 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo sie - 0 
U chwala zostal podj\;ta jednoglosnie 

Uchwala Nr XXlj192j2008 
w sprawie przyjecia zmian statutu Ce1owego Zwiqzku Gmin R - 

XXI z siedzibq w Nowogardzie 
(uchwala stanowi zal'lcznik nr 13 do niniejszego ptotokoiu} 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - bardzo prosz  Wiceprzewodnicz'lcy Rady 

Wiceprzewodniczl\.cy Rady p. Szymko - wysoka Rado chcialbym, jako wniosek, 
zawnioskowac aby projekt uchwaly na druku nr 5 b wprowadzic do porzadku obrad dzisiejszej 

sesji. Uzasadnie to tym, ze uchwala na druku nr 5 a zostala na wniosek radnego Mazury 
zmodyfikowana w sensie takim, ze tych 5.000 zl na to Sielsko zostaje i zasadne bylo by teraz, aby 

ta uchwala 5 b zostala wprowadzona i przyjeta do porzadku obrad 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - kto jest za wprowadzeniern do porzadku obrad druku 5 b? 

kto jest za prosz  a podniesienie reki 
Na og6In,! liczbe obecnych na Sali obred 11 radnych, glosowalo: 
Za-7 
Przeciw- 0 

Wstrzymalo sie - 4 
U chwala zostal podj .. ta 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - bezwzgledna wiekszosc do zrniany porzadku obrad czyli 8 

glosow, przykro rni ale nie zostalo wprowadzone 

Ad6 
Przewodniczaca Rady Miejskiej - przechodzimy do pkt. 6 odpowiedzi na wnioski i zapytania 
radnych i soltys ow oraz na interpelacje zglaszane na poprzednich sesjach jest to punkt troche 
zmodyfikowany poniewaz kilka krornie czytam statut zawsze cos z niego nowego wyczytam i w 

tej chwili porz'ldek obrad jest tak sporz'ldzony, ze na obecnej sesji Pani Burrnistrz odpowiada 
pracownicy lub pytane osoby tylko odpowiadaj'l na zapytania i wnioski natorniast intelpelacje 

winny bye skladane na pisrnie i odpowiedi na nie winna bye przez Pani'l Burrnistrz lub Urz'ld 

udzielana na pisrnie najpoiniej do nast pnej sesji. Wi c bardzo prosz  Pani'l BUrrn1strz a 

odpowiedi na wnioski i zapytania 
Pani Burmistrz - ja nie mam podzielone na zapytania itd. Pan radny Kalicmski sci'lgll  jak'lS 

firm , ktora wycina te pniaki. Faktycznie tam w Runowie pozostaly te pniaki po zabiegach jakis 

tam ci e drzew a przej lismy drog  to teraz te pniaki musz  usun'le takZe to przewiduj  wykonae 

jeszcze w tym roku. Kladka musimy sprawdzie czy to nie nalezy do Zarz'ldu Melioracji 

Gospodarki Wodnej w Nowogardzie. Sprawa Pan I<resowianki w Runowie wsi i tez t'l spraw'l si  

zajm , sluszna uwaga. Pani radna Kamillska swietlica Polchowo Pan Idzik ma zadanie do konca 

lipca to zrobie, ale to, jezeli nie jest za bardzo czasochlonne w tej chwili glownie skupia si  na 

Gimnazjum zeby to szybko zalatwil zebral dokumenty, chociaz ja uwazam, ze brak uzytkowania 

nie utmdnia korzystania ze swietlicy, bo parni tam, ze Dobra na swoja hal  sportow'l chyba z rok 
czasu alba wi cej nie rniala uzytkowania a zaj cia si  odbywaly. W szytko dziala 
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Radna Kamiriska - nic nie dziala Pani Burrnistrz, nic nie dziala skoro jest nieotwarte zamkniete 
na kluez to nic nie dziala 

Pani Burmistrz - woda dziala, swiatlo jest 

Radna Karninska - ale Pani Burmisttz jezeli na budynku jest kl6dka to dziala ezy nie dziala 

Soltys Wojnarowski - ja nie mog\" bo nie marn pozwolenia .. samyeh dzieci nie puszez\, 

Pani Burmistrz - ale dlaezego soltys zamkna? 

Pani Burmistrz - Runowo boisko to juz kitka razy informowalam 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - ja przepraszam, zc wejde w slowo, bo tu taka dyskusja i w 

sumie nie wiem, co z niej wyszlo ezy jest juz pozwolenie na uzytkowanie swietlicy w Polchowie? 
nie ma pozwolenia na uzytkowanie? 

Pani Burmistrz - nie rna, rna bye dopiero zrozony wniosek 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - kto 0 to pozwolenie rna wystapic Pani z Urzedu? ezy musi 

soltys? 

Pani Burmistrz - wystepuje Burmisttz 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - ja chce zeby bylo jasne, bo ktos mysli, ze jest cos oczywiste 
a nie zawsze tak jest. Czyli Urzad wystapi 0 to uzyskanie pozwolenia na uzytkowanie 

Pani Burmistrz - Runowo boisko to juz kilka razy informowalam, ze mamy zlozony wniosek 
do Marszalka na dokoriczenie boiska w Runowie na 20.000 zl Marszalek z reguly dzieli w 

sierpniu te pieniadze jak dostaniemy to wykonamy. Boisko w jakims zakresie jest wykonane chyba 
mozna tam kopac pilke przeciez jakies pieniadze na to boisko zostalo wydane, boisko robimy 
drugi rok 

Radna Kaminska - zostaly wydane pieni'ldze na bieznie i na skok w dal ito Pani Burmisttz jest 

bardzo ladnie zrobione natomiast boisko do pilki noznej stoi jak stalo i nie jest nic robione 

Pani Burmistrz - my czekamy na pieni'ldze od Marszalka zeby to dokonczye. Pani radna 

Kwiatkowska sprawa tych top6l Cieszyno - Trzebawie na pewno Pani Sekretarz zapisze i p6jdzie 
wniosek do Zarz'ldu Dr6g Powiatowych albo jest zlozony i po prosm czeka na realizacj\'. Sprawa 
plaz Prosz\, Panstwa plaze mamy przygotowane do sezonu okoszone piasek jest nawieziony, ale 

nie ma ratownik6w na kolejne ogloszenie zaden z ratownik6w nam si\, nie zglosil do pracy. 

Radna Kwiatkowska - niewykoszony jest teren plazy 

Pani Burmistrz - _teren plazy jest na pewno wykoszony nie b\'dziemy kosie gdzie tam po 
zaroslach. K'lpielisko w Cieszynie ja wiem gdzie si\'ga, bo bylam nawet oczyscilismy k'lpielisko w 

srodku, takZe plaza jest wyczyszczona w poprzednich latach nie byla taka. Toalety tez Pan 

Makarski zawi6z1 i s1niemiki. Plaza w Cieszynie jest zagospodarowana w intencji, ze jest jakas 

firma, kt6ra ma rowerki i kajaki bye moze przebywa wi\'cej ludzi niz kiedys przekaze Panu 

Jatnrozemu. Pan Wilk budynki czyja ziemia jest pod budynkami. Jest ziemia jest PKP, dzialki S'l 

PKP, budynki S'l PKP. PKP poinformowala mnie, ze juz ma sporz'ldzone wyeeny i przyst\,puje 
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do sprzedazy te mieszkania gdzie mieszka nie pamietam ulicy W  gorzynska tak? wiec sprzedaz 

ruszyla i na pewno mUSZq sprzedac z udzialem w gtuncie i na pewno maja podzialy geodezyjne 
tak zrobione, ze podzialy po scianie to juz sie dawno skonczyly, bo to byly bledy geodety, kt6re 

potem trzeba bylo korygowac. Takze jak sa jakies uwagi badz zastrzezenia do podzialu to 

prosilabym konkretnie to bedziemy monitowac w PKP. Mysle, ze jezeli cos sie lokatorom 
mieszkari PKP nie zgadza to powinni od razu monitowac do oddzialu nieruchomosci, bo to oni 
tam sprzedaja, Mam nadzieje, ze ta sprzedaz mieszkari mszyla i pomalu w Runowie te mieszkania 

beda sprzedawane. Pan Radny Kolodyriski konflikt miedzy Panem Rzepka a Bukato droga. 

Gmina nie jest tutaj w jakims sporze tylko jest strona zeby rozstrzygnac czy faktycznie, kto komu 
zabral czesc drogi. W tej chwili prosz  Paristwa to juz prawie rok prowadzimy ta spraw  i na 
dzisiaj sprawa wyglada w ten spos6b, ze Pan Rzepka wzia] swojego geodet  do stwierdzenia czy 

on naruszyl punkty wysokosci drogi. Geodeta z Urzedu Pan Janiec stwierdzil, zc naruszyl 

geodeta Pana Rzepki, ze nie naruszyl i teraz b'ldz tu rnadry. Nie pamietam, na czym to stanelo, 

bo jestesmy po wizji z geodetami obydwie strony Sq niezadowolone a ja, co mam zrobic 

Radny KoI:odynski - ale otrzymal na pismie? 

Pani Burmistrz - tak, spraw  prowadzq dwa wydzialy, Wydzial Niemchomosci i Wydzial Pana 

Idzika takZe, na jakim etapie jest sprawa dokladnie nie pami tam. Boisko i parking tutaj na 

Osiedlu 40-1ecia tak faktycznie ta siatka jest podziurawiona widzialam moze z Przewodniczqq 
Rady Osiedlowej wsp6lnie zaradzimy zeby tq siatk  naprawic. Remiza strazacka w W gorzynie i 

tutaj byla juz dyskusja mysl , ze Pan radny zadowolony cz sciowo 

Radny KoI:odynski - cz sciowo 

Pani Burmistrz - Pani radna Kuzmillska i kiedy b dzie droga w Zwierzynku. Przetargu nie 

mam, co oglaszac bo na razie w budzecie mamy 7.000,00 zl czekam teraz na pieniqdze z 

Panstwowej Strazy Pozamej to bylo by 37.000,00 zl takZe plac manewrowy OSP Zwierzynek na 

pewno w tym roku b dzie wykonany. Kolejne interpelacj , kto si  zajmuj  stadionem w tej chwili, 
ze stadionem to wyglqda tak, ze taki stan przej lam i musz  cos z tym zrobic, bo to, co jest nie 
zadowala h6tko m6wiqc nikogo. Urzqd w swoim budzecie na utrzymanie stadionu nie mamy nic. 
Stadion ma Sparta, bo Sparta korzysta i jako stowarzyszenie tam ma koszenie i podlewanie we 

wniosku 0 dotacj  te dwa zadania. Z kolei ja uwazam, ze stadion powinni utrzymywac wszyscy, 

kt6rzy korzystajl\, czyli w jakiejs cz sci Gmina, w jakiejs cz sci Gimllazjum i Szkola Podstawowa. 

Dyrektorzy si  od tego wzbraniajl\, bo oni uwazajl\, ze stadion nie nalezy do nich, ale jak tylko 
zrobi si  cieplo to od maja prawie do pazdziernika mlodziez szkolna jest caly czas na stadionie. Ja 

teraz przygotowalam takie zasady korzystania, ze stadionu srodowiskowego i nad tym pracuje 
Pan Kierownik J amrozy i b dzie to podpisane wszystkimi stronami na rozpocz cie roku 
szkolonego przez wszystkie 4 strony Urzqd, bo przeciez stadion srodowiskowy i wiemy, ze po 

poludniu idq mieszkancy i tam sobie kopiq pilk , korzysta Sparta i korzystajq szkoly, wi c 
wszystkie wydatki z utrzymaniem stadiollu b dq podzielone w r6wnej cz sci lla wszystkie cztety 

strony takZe obci'lzymy troch  budiet Sparty dodamy obowiqzki Dyrektorom szk61 i w budiecie 

na przyszly rok b dziemy planowac widziec srodki na utrzymanie stadionu. Dobrze, ze mamy 

tych ludzi z prac intenvencyjnych i tq bieznie oczyscimy troch  haczkl\, bo za to wszystko bysmy 
musieli zaplacic a utrzymanie stadionu prosz  Pans twa to Sq ohdlone pieniqdze. Sparta w 

Ginmazjum prosz  Pans twa to na pismie tak, dotacja dla Sparty. Pan Soltys Sielsko droga kolonia 
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no bardzo mi przykro dzisiaj w budzecie pieniadze przeszly sama uchwala nie przeszla takze 

radni maja jakies rozdwojenie jazni 

Radna Kaminska - prosz  nam nie ublizac, bo to jest Pani nie konsekwencja w dzialaniu, bo 

jezeli taka rzecz przewiduje sie w budzecie .. 

Pani Burmistrz - naz)'wam rzeczy po imieniu. Krasnik siatka Pani soltys czy tej siatki nie mozna 

naprawic z funduszu rady soleckiej 

Soltys Wierzchowska - rozchodzi sie cala 

Pani Burmistrz - most, przycz61ki w Zwierzynku jest na to kwota 40.000,00 zl w budzecie i w 

tej chwili dwie firmy wzi ly kosztorys inwestorski i licza czy za ta kwote 40.000,00 zl mog'! 
podjac remonty tych przycz61k6w mostowych. Polchowo brak wody tutaj sprawa jest szczeg6lnie 

skomplikowana. Wczotaj wyslalam z pismem Straznika do Pana Mroza, ktory odcial wode a 

zgodnie z ustawa 0 zaopatrzeniu wody nie powinien utrudniac doplywu wody, On twierdzi, ze 
jest na prawie, ze nie odkreci wody. Okazalo sie po szczegolowej wizji lokalnej budynek jest 
wlasnoscia gminy rodzina Paristwa Polakowskich mieszka nie wiadomo, od kiedy nie ma zadnej 

umow)' w Urzedzie, ze ta rodzina zajela ten dom bez tytulu prawnego, dom jest nieremontowany 
od lat w tej chwili stop)' S'l przegnile budynek gmzi prawie, ze katastrof'l Pan Romariczyk 
twierdzi, ze trzeba rodzin  wyprowadzic musz  im dac mieszkanie w og61e sprawa si  
skomplikowala i tak wygl'lda. 

Soltys Wojnarowski - on wyst'lpil 2002 0 kupno mieszkania i Groina si  nie odezwala 

Pani Burmistrz - a wie Pan dlaczego? Bo Gmina si  zorientowala, ze nie ma umowy najmu i 

gd),b), chciala sprzedac to tylko w przetargu otwartym natomiast nie moze sprzedac jak najemca 

merna umowy 

Soltys Wojnarowski - dwa razy podatek zaplacil a jak chcial kupic mieszkanie ucichlo wsz)'stko 
do tej pot),. Drzwi, okna nowe postawil rat plaq .. a meldunek oni maj'l wsz)'scy na te mieszkanie. 

Pani Burmistrz - byla komisja sprawdzilismy, co, jak, kto zajmuje na posesji jest tam bardzo 
duzo rzeczy do pmstowania. Pan Mr6z powiedzial, ze nie odkr ci wody i Grnina rnusi zrobic 

przyl,!cze wodoci'lgowe do mieszkania. 

Przewodniczl\.ca Rady Miejskiej - decyzj  i egzekucj  przeciez groina jest wsp61wlascicielern a 

tutaj osoba, kt6ra nie jest wsp61wlascicielem sobie robi na cz),jejs wlasnosci i waiunki stawia Pani 

BUinllstrZ ma Pani odpowiednie proceduty i mozna je zastosowac. 

Pani Burmistrz - nie wygl'lda to tak prosto jak Pani Przewodnicz'lca rn6wi. Mielno spi trzenie 
wody tmdno mi si  do tego odnidc, bo to S'l sprawy w gestii Wojew6dzkiego Zarz'ldu 
Gospodarki Wodnej 

Wiceprzewodniczl\.cy Rady p. Szymko - jest w planie tam spi trzenie 

Pani Burmistrz - jak jest przewidziane to nie rna obaw, ze to jezioro wyschnie. Przytori przej'lc 
remiz  to w tej chwili nie funkcjonuje, jako remiza budynek Agencji. Nie wiem czy zasadne 

zrobienie tam remizy jak Prz)'tori jest tak blisko W gorz)'na 

Przewodniczl\.ca Rady Miejskiej - to nie chodzilo 0 zrobienie tylko 0 przej cie tak? 
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Pani Burmistrz - ale na jaki eel ma soltys jakis eel 

Soltys Adamow - eel sie znajdzie tylko najpierw trzeba ten budynek przejac 

Pani Burmistrz - dobrze. Runowo Pomorskie wysypisko smieci Pani zglosila wiemy nie jest 

zalegalizowane te wysypisko smieci 

Pani Janina Szablewska cztonek Rady Soleckiej Runowo Pomorskie - oni maja umowe 
podpisana kolej z ZUK - iem, ale chodzi 0 przyspieszenie .. ja jak rozmawialam z tym 
kierownikiem ze Szczecinka i on mowia .. 

Pani Burmistrz - ale to kolej powinna monitowac zeby ZUK wykonal 

Pani Janina Szablewska czlonek Rady Soleckiej Runowo Pomorskie -_tam jest tragedia tera 

sa takie gor'lczki a tam powywozone sa i meble i wszystko 

Pani Burmistrz - i dobrze jak powywozili to niech teraz wachaja swoje smieci 

Pani Janina Szablewska cz.lonek Rady Soleckiej Runowo Pomorskie-po tych osobach, 
ktore zmarly zostalo to wywiezione tam 

Pani Burmistrz - dobrze. To wszystko 

Ad. 7 

Przewodniczaca Rady Miejskiej - punkt 7 wolne wnioski i komunikaty. Ja przepraszam, ale 

zaczne pierwsza 0 komunikatach, poniewaz jest ich duzo na poczatku czerwca jasko 

Przewcdniczaca Rady bralam udzial w I Forum Przewodniczacych, ktore odbylo sie w 

Kolobrzegu bylo to dwu dniowe szkolenie prelekcje byly, duzo rzeczy mozna bylo sie nauczyc i 

duzo podpowiedzi i informacji bylo, ktore chce wprowadzic w zycie w naszej gminie celem 

sprawnego kierowania praq Rady. Kolejna informacja wplynela przyszlo pismo do 

Przewodniczace] w sprawie wydania opinii dotyczacej uehwaly XIX/178/2008 Rady Miejskiej w 

W  gorzynie w sprawie absolutorium dla Burmistrz W  gorzyna uchwala w sprawie wydania opinii 
jest negatywna (pismo stanowi za1'lcznik nr 14 do niniejszego protokolu). Kolejne pismo do 

wiadomosci Rady wplyn<;lo od mieszkanca Cieszyna Pana J ana Mazur bezposrednio bylo 
adresowane do Pani Burmistrz a dotyczy zamiaru nie wlasciwego wydatkowania pieni<;dzy gminy 
i dyskryminowania dzieei to pismo zostalo przekazane do Pani Burmistrz celem w)iasnienia 
sprawy jeszeze nie dostalismy odpowiedzi(pismo stanowi za1'lcznik nr 15 do niniejszego 
protokolu). Kolejne pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej rowniez do wiadomosci 
Przewodnicz'lcej a adresowane do Pani Burmistrz moze przeczytam treSc (odczytanie pisma, 
pismo stanowi zalqcznik ill 16 do niniejszego protokolu), czyli uchwala, ktora Rada podj<;la 
jest zgodna z prawem i nie jest uchylona. Kolejne pismo do Przewodnicz'lcej zostalo skierowane 
od mieszkanca ul. Runowskiej 27/2 Pani Malwiny Honke na to pismo udzielilam odpowiedzi, 
poniewaz w ty pismie zarzuca si  mi dzialanie na szkod<; mieszkaneow, ze na poprzedniej sesji 
bylam przeciwna przeniesieniu jednego z lokatorow tego bloku niestety taka dyskusja nie miala 

miejsca, wi<;c odpisalam, ze nie moglam byc przeciwna czemus, czego w ogole nie bylo 
poruszane(pismo stanowi za1'lcznik nr 17 do niniejszej uchwaly). Pan Komendant 
Powiatowej Policji Pan Zbigniew Podgorski przyslal rowniez pismo do Przewodnicz'lcej 

udzielaj'lc odpowiedzi na pytania, w'ltpliwosci, ktore byly zadane podczas ostatniej sesji w trakcie 
dokonywania omowienia oceny stanu bezpieczenstwa i porz'ldku publicznego oraz skuteeznosci i 

dzialania policji na terenie powiatu lobeskiego w 2007 roku zainteresowanym osob'l przekaz  

wyei'lg z tego pisma. Informuj , ole do Urz<;du Skarbowego rowniez wyslalam oswiadczenia 

maj'ltkowe radnych Rady lvIiejskiej do tego bylam zobligowana ustaw'l 0 samorz'ldzie gminnym. 
Rozmawialam z Pani'l Burmistrz na temat zorganizowania wyjscia do nowego obiektu 
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Gimnazjum rozmawialam w sobote 21 ezerwea podezas Wojewodzkieh Zawodow Strazackich w 

Lobzie gdzie obie uczestniczylysmy. Niestety do nowego obiektu Gimnazjum nie doszlo, 
poniewaz nie udalo sie zorganizowac i zebrac wszystkie odpowiedzialne osoby, aby ulatwic to 
wejscie mysle, ze do tematu jeszeze powroce, poniewaz uwazam, ze kazdy radny powinien 
wiedziec i widziec ten obiekt i co z pieniedzy zostalo zrobione, co nalezaloby ewentualnie 
poprawic, jezeli sa takie potrzeby. 

Pani Burmistrz - tylko prosba Pani Przewodniczaca prosz  nie planowac a 19 tylko w takich 
godzinach, kiedy jest kierownik budowy 

Przewodniczqca Rady Miejskiej - Radni nie sa na etacie w Urzedzie sa pracownikatni roznych 
fum i niestety taka godzina byla najodpowiedniejsza 

Pani Burmistrz - to, chociaz a 16 

Przewodniczqc Rady Miejskiej - jako Przewodniczqca Rady Miejskiej wystosowala rowniez 
pismo do soltys ow i Przewodniczacej Rady Osiedlowej odnosnie studium, ale pismo stalo sie 

bezprzedtniotowe studium zostalo uchwalone. Do Biura Rady wplynelo rowniez pismo ad 
Solectwa Winniki Pan soltys zwrocil sie do wysokiej Rady (odczytanie pisma, pismo stenowi 
za1'lcznik nr 18 do niniejszej uchwaly). To bylo na tyle przepraszam jeszcze przyjemne sprawy 
do Biura Rady wplynelo pcdziekowania sa to podziekowania ad Dyrektora i grana 
pedagogicznego Przedszkola Publicznego w W gorzynie osoby wymienione serdecznie dziekuja 
Pani J adwidze Kaminskiej za bezinteresowna pomoe i zyczliwosc okazana naszej placowce, 
wyrazajac swa wdziecznosc za wielkie seree i dobra wole zyczymy powodzenia w realizaeji 
zyciowych zamierzeri w podpisie Pani Dyrektor. Rowniez takie podziekowanie otrzymalam ja, 
jako Przewodniczaca Rady i rowniez wiceprzewcdniczacy Rady Pan Jan Szymko rowniez a 

bezinteresowna pomoc i zyczliwosc okazan'l naszej placowce i wyrazaj'lc sWbj'l wdzi cznosc za 

wielkie seree i dobr'l wol  zyczymy wiele sukeesow i powodzenia w realizacji zyciowyeh 
zamierzen w podpisie Pani Dyrektor 

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - ja mysl , ze tyle na temat komunikatow, jeSli radni maj'l 
jakieS wolne wnioski to bardzo prosz , prosz  radny Kolodynski 

Radny Kolodynski - pewna gtupa osob, ktora jest petentem Urz du zwrocila si  z prosb'l, aby 

przekazac Pani a Pani swojemu pracownikowi Panu Botowi zeby byl bardziej uprzejmy dla 

petentow. Ja rozumiem ieh po prostu jest..nie rna tego usmiechu niestety, jest dosyc opryskliwy i 
uzasadnienie jest jednoznaezne, jeZeli jest z naszych podatkow utrzymywany to niech si  
zachowuje w miar  tak jak przysluguje na urz dnika. To jest jedyny taki wniosek nie eheialem w 

inteipelaejaeh tylko we wnioskaeh prosz  zwrocic uwag  Panu 

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - bardzo prosz  radny Kaliciriski 

Radny Kalicinski - a ja mam uwag  do radnej Kaminskiej i radnego Pana Wilka zeby nie siali 

propagandy w Runowie, ze radny Kaliciriski i Pani Burmistrz ehc'l zamkn'lc szkol  zrobic z tego 
dam starcow. 

Radny Wilk - daj t'l osob , co powiedzial, ze ja jej mowilem 
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Radny Kalicinski - ty mowileS, ze radny Kaliciriski podam nazwiskiem .. moj s'lsiad D'lbrowski 
powiedzial, ze ja chc  zamkn'lc szkol  

Przewodnicz'lca Rady Miejskiej - ja uwazam, ze to S'l sprawy .. prosz  je prowadzic poza sesj'l 
czy jakis inny temat jest 



Radny Kalicinski - sa wolne wnioski, natomiast radna do swoich sasiadow i sasiedzi sie zwrocili 
do rnnie czy to jest prawda 

Przewodniczece Rady Miejsldej - czy jakis inny wniosek? 

Radny Kalicinski - dziekuje 

Przewoduiczqce Rady Miejsldej - kto z Paristwa radnych jeszcze chcialby zabrac glos w tym 
temacie wolne wnioski? Nie widze w zwiazku z tym uwazam punkt 7 za wyczerpany 

Soltys Sobczyk - wolnych wnioskow rue ma? 

Przewodniczece Rady Miejsldej - wolne wnioski sa, ale uwazam, ze sesja jest dla .. prosz  Panie 

soltysie 

Soltys Sobczyk - dziekujc. J a wiern, ze moze Pani trzyrnala, dla kogo innego a rue dla mnie. J a 

po prostu chcialem sie odniesc do oswiadczenia, ktore publiczne zlozy! Pan radny strazak 
Kolodyriski na poprzedniej sesji. I zwiazku z tym odnosze sie, ze zadnej satysfakcji Panu 
radnemu strazakowi rue udziele w tym wcieleniu moze w przyszlym udziele, ale w tym rue, 

poniewaz wszystkie tzeczy, ktore powiedzialem sa prawdziwe i rue naruszyly, ze tak powiem 
dobrego imienia, poniewaz manipulowal tym, co napisal. To jest stwierdzone przez tutejszy 
Urzad dokumenty mam, poniewaz rue oczekuje zadnych przeprosin od Pana strazaka radnego 
Kolcdyriskiego i przebaczam mu, poruewaz rue wie, co czyru, dzi kuj . 

Ad.S 

Przewodnicz,/ca Rady Miejsldej - wi cej wruoskow rue mao Punkt 7 uwazam za wyczetpany 
ptzechodzimy do 8 zamykam XXI sesj  Rady :tvIiejskiej w W gorzyrue, dzi kuj  za ptzybycie. 

Protok61 sporz:tdzono w 1 egzemplarzu, zawiera 31 ponumerowanych stron araz 18 zal:tcznik6w. Na tym 

protak61 zakanczano i podpisano. 

Przewodnicz,/ca Rady Miejsldej 

Monika Kuimiriska 

Ptotrlz::;: 
Anr:row 
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